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Zápis z 19. zasedání Zastupitelstva městského obvodu 

Svinov, konaného dne 15.06.2022 
 

Program:                               
 

- zahájení – Ing. Radim Smetana – starosta 

- schválení programu zasedání  

- určení ověřovatelů zápisu 19. zasedání ZMOb Svinov  

- volba mandátové a návrhové komise 

 

1. Schválení programu 

2. Zápis z 12. jednání Finančního výboru Zastupitelstva městského obvodu Svinov 

3. Závěrečný účet a účetní závěrka MOb Svinov za rok 2021 

4. Zpráva o vývoji rozpočtu za 01 - 03/2022 

5. Návrh na zapojení volných zdrojů do rozpočtu roku 2022 

6. Žádost o dotaci na výměnu nástupních schodů před Husovým sborem 

7. Žádost o poskytnutí finančního příspěvku na pořízení dvou modulů kryté tribuny 

8. Návrh na vzdání se práva vymáhání pohledávky, odpis pohledávky 

9. Návrh stanoviska ke vkladu části pozemků parc. č. 3750/5 a parc. č. 3778/10 v k. ú. 

Svinov, obec Ostrava do základního kapitálu Dopravního podniku Ostrava a.s. a k 

odejmutí těchto částí pozemků ze svěření městského obvodu Svinov 

10. Návrh na vydání stanoviska k záměru prodeje pozemků parc. č. 3755/2, parc. č. 3755/3 a 

parc. č. 3755/4 vše v k. ú. Svinov, obec Ostrava 

11. Návrh na vydání stanoviska k záměru prodeje pozemku parc. č. 564/5 v k. ú. Svinov, 

obec Ostrava 

12. Návrh na vydání stanoviska k záměru směny pozemku parc. č. 727/2 a části pozemků 

parc. č. 690, parc. č. 3475/7, parc. č. 691/1 a parc. č. 700/1 za pozemky parc. č. 724/1, 

parc. č. 758/2 a za části pozemků parc. č. 725, parc. č. 726/2 a parc. č. 726/3 vše v k. ú. 

Svinov, obec Ostrava 

13. Návrh na uzavření dodatku ke zřizovací listině příspěvkové organizace - Základní škola 

a mateřská škola Ostrava – Svinov 

14. Stanovení počtu členů zastupitelstva 

15. Plnění usnesení Zastupitelstva městského obvodu Svinov 

 

Různé 

 

Začátek jednání zastupitelstva v 16:00 hodin 

 

Zápis z dnešního zasedání ZMOb Svinov provede paní Lucie Fucimanová. 

 

Celkem přítomno členů: 16 zvolených zastupitelů  

 

Starosta: Všichni jste dostali materiály. Máte k tomu někdo něco? 

 

Starosta: Dávám hlasovat o schválení programu  

Hlasování o návrhu 

Pro:  16                                            Proti:  0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 
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Starosta: Nyní prosím ověřovatele zápisu z 18. zasedání zastupitelstva, aby podali zprávu o 

ověření. Jedná se o Ing. Hanu Hauptovou a Ing. Helenu Wieluchovou. 

 

Ing. Hauptová: V pořádku, bez připomínek. 

 

Ing. Wieluchová: Bez připomínek. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o ověření zápisu. 

Hlasování o návrhu 

Pro: 16     Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

Ověřovatelé zápisu z 19. zasedání Zastupitelstva městského obvodu Svinov 

Návrhy: Martin Macháč a Mgr. Viktor Kojdecký 

Hlasování o návrhu 

Pro: 16                                           Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

Volba mandátové a návrhové komise 

Návrhy: Ing. Eduard Dvorský, Ing. Eva Poštová, CSc., Ing. Michal Lach 

Hlasování o návrhu 

Pro: 16                                            Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

ČINNOST STAROSTY 

 

18. března 2022 

• SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ DOMU SENIORŮ V KRÁSNÉM POLI -- Krásné Pole, 

Družební 576 

21. března 2022 

• Sbor starostů 

11. dubna 2022 

• Jednání Hauptová – zapojení zahrádkářů na úpravách zahrad „ČTYŘLÍSTKY“ 

• RMOb Svinov - kancelář starosty 

13. dubna 2022 

• Setkání s jubilanty 70, 75 LET 

14. dubna 2022 

• Jednání MMO OŽP Valerián  

Výsledek: řešení vývěry vody na ul. Stanislavského  

19. dubna 2022 

• Jednání STRABAG  - POVRCHY - „REKO MK, Svinov Jih“  

Výsledek: Harmonogram prací 

• Sbor starostů 

20. dubna 2022 

• Zastupitelstvo Ostrava - MMO 

21. dubna 2022 

• Kontrolní den stavby „REKO MK, Svinov Jih“  

 

25. dubna 2022 

• Jednání Tabachová Nikola - studentka OSU – diplomová práce 
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• Kontrolní den stavby „REKO MK, Svinov Jih“  

• RMOb Svinov 

28. dubna 2022  

• Jednání IP SYSTÉM – úprava kruhové křižovatky 

• Reklamní mobiliář  

• Kladení věnců 

29. dubna 2022 

• Tiskovou konferenci Ostravského muzea – Do SEDEL 

• Jednání k projektové dokumentaci VO Svrčina JIŽNÍ SVAHY 

3. května 2022 

• FORUM MUNICIPAL 2022  

5. května 2022 

• Jednání MP Mont p. Merta - obecní WIFI rozhlas.  

• Setkání starostů ostravských městských obvodů s vedením společnosti DPO Ostrava  

6. května 2022 

• Kontrolní den stavby „REKO MK, Svinov Jih“ - uliční vpustě  

7. května 2022 

• Turnaj k 100 let. Národní házené  

9. května 2022 

• Jednání Bojda Třebovice – pozemek pro stavbu chodníku na ul. Květinová x Nad 

Porubkou 

• RMOb Svinov  

10. května 2022 

• Kontrolní den stavby " Rekonstrukce VO V Závětří " 

• FNO porodnice – předání daru zavinovací deky pro předčasně narozená miminka 

            (sponzoři materiálu pro ušití zaměstnanci MOb Svinov)   

• Jednání IP systém   

            Výsledek: předání kruhového objezdu – dopravní značení 

11. května 2022 

• Jednání s Martinem Roučkou  

            Výsledek: MOBILNÍ ROZHLAS/MUNIPOLIS 

• Jednání Bojda Třebovice – pozemek ul. Květinová 

12. května 2022 

• IMPORT WORKSHOP k projektu POTEnT  

            Výsledek: využití náhradních zdrojů energie na naše budovy  

• Inspirativní setkání u kulatého stolu k tématu Doprava a parkování - inovativní  

přístupy.  

13. května 2022 

• Jednání Blahuta ředitel - Ostravské LESY – údržba lesa pod Sokolovnou 

14. května 2022 

• Vítání občánků  

16. května 2022 

• Jednání p. Siberová – stížnosti nájemníků  

• Sbor starostů 

18. května 2022 

• Zastupitelstvo Ostrava - MMO 

• Jednání "Rekonstrukce VO V Závětří " – úprava trasy ul. Urbaníkova 

• Jednání STRABAG „REKO MK, Svinov Jih“ povrchy (více práce) 

 

 

16:20 hodin přišel Ing. Pavel Mitura 
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20. května 2022 

• Jednání Svrčina " Rekonstrukce VO V Závětří " – úprava trasy ul. Oty Pavla 

23. května 2022 

• Jednání ohledně parkování - p. Muroňová – restaurace Na Skok  

• RMOb Svinov 

24. května 2022 

• Předání staveniště HŘBITOV  

25. května 2022 

• Slavnostní otevření DOMOVA DŮCHODCŮ Antošovice 

• Jednání Bojda TŘEBOVICE – předání podkladů k jednání 

26. května 2022 

• Kontrolní den stavby „PD-REKO MK, Svinov-jih, ul. Bří. Sedláčků“ 

27. května 2022 

• Jednání p. Závada " Rekonstrukce VO V Závětří " – změny způsobu parkování na ul.  

Bratří Sedláčků 

2. června 2022 

• Kontrolní den stavby „PD-REKO MK, Svinov-jih, ul. Bří. Sedláčků“ 

• Jednání průjezdnost ul. Bratří Sedláčků p. Pravdík 

3. června 2022 

• Kontrolní den stavby „PD-REKO MK, Svinov-jih, ul. Bří. Sedláčků“ 

• Jednání Kopec BYTOVÉ DRUŽSTVO - pronájem pozemků 

6. června 2022 

• RMOb Svinov  

7. června 2022 

• Předáni staveniště zhotoviteli pro stavbu: Ostrava-Svinov, Nad Porubkou, výměna 

VNk 

IE-12-8007073  

9. června 2022 

• Kontrola „PD-REKO MK, Svinov-jih, ul. Bří. Sedláčků“ 

• Jednání DIAMO nám. Šrámek – návrh dalšího postupu v řešení protipovodňových 

opatření 

14. června 2022 

• Jednání Carbol Aleš EKOAQUA   

            Výsledek: příprava podkladů pro výstavbu odhlučňovacích stěn – čeká se PD 

Další pravidelná jednání: 

1. Každý první pátek v měsíci návštěva MĚSTSKÉ POLICIE – bezpečnost v obci 

Výsledek: Předávání informací o vývoji kriminality a předávání požadavků MOb  

Svinov 

2. Pravidelná schůzka s ředitelem TD  

            Výsledek: úkoly pro TD 

 

Diskuze: 

Ing. Poštová: K té Mlýnce. S tím jsme odcházely z úřadu, tak už tam situace, že se stavba 

bude realizovat po pozemek pana Bogdalíka a ten zbytek se z důlního zákona, musí pan 

Bogdalík akceptovat, že se vyčistí ten zbytek. Taková situace byla před 8 lety a vy to teď 

říkáte jako velké novum. 

 

Starosta: Neříkám to jako novum, říkám to s píše z toho důvodu, že……. věta nedokončena 

 

Ing. Poštová: 4 roky neposlouchám nic jiného, než Mlýnka, Mlýnka, Mlýnka. 
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Starosta: Zkusím doplnit informaci. Když jsem nastupoval, jako starosta, tak jsem od paní 

inženýrky Wieluchové nedostal informaci, v jakém stavu ta Mlýnka je. Nedostal jsem žádný 

zápis. Ta jednání probíhala postupně, bylo to na magistrátě s panem Rožnajem, vedli jsme to 

4 roky opravdu zodpovědně a můžeme doložit všechny zápisy. Většinou to viselo na tom, že 

nebyli schopni se se soukromým vlastníkem domluvit. 

 

Ing. Poštová: To už bylo za paní Hauptové. Za 8 let jste neudělali vůbec nic. Ta investiční 

akce se může udělat až po pozemek pana Bogdalíka a on musí strpět vyčištění a nemusí se 

čistit zase celá za 700 tis. Kč. 

 

Starosta: Vaše odpověď je částečná a je trochu zavádějící, protože právě DIAMO řeklo před 4 

lety, když jsem tady nastoupil, že tu akci nebudou realizovat, pakliže nebudou mít dohodu 

s tím soukromým vlastníkem. V té době do toho vstoupil Magistrát města Ostravy a nabídl 

mu 12 pozemků. On na to nereagoval. Dále jsme jednali s paní Jarošovou z krajského úřadu, 

která DIAMO navedla na to, aby pokračovali v řízení, protože nepotřebují souhlas vlastníka. 

 

Ing. Poštová: Prosím vás, to bylo před 8 lety, tato situace, že se může ta investiční akce 

provést na pozemcích, na kterých to lze a na Bogdalíkově ne. 

 

Starosta: To byla jen domněnka. 

 

Ing. Poštová: Nebyla to domněnka. Může se k tomu vyjádřit paní Heroutová. 

 

RNDr. Heroutová: S tou Mlýnkou je to opravdu problematické, ale tady je spíše problém 

v tom že územní rozhodnutí bylo vydáno před necelými 4 roky a my jako stavební úřad do 

toho nemůžeme vstupovat. Potom se to prodlužovalo o další 2 roky, protože magistrát řekl, že 

pana Bogdalíka vyvlastní. Proto to tam tak dlouho leželo. To už nebyl problém náš, ale 

bohužel velkého města a oni tvrdili, že nevydají stavební povolení, protože po územním 

rozhodnutí musí přijít povolení od Valeriána a že se to musí vyvlastnit. Já nemám nic 

písmeně, jen co jsem si zjistila informace, že to stavební povolení nebude vydáno, když 

nebude Bogdalík vyvlastněn. Vždycky jsme argumentovali tím a to víme, za celou tu genezi i 

já jsem tím prošla, že ten Bogdalík může vynechat. Pokud vodoprávní úřad to stavební 

povolení nevydá, tak jsme v pasti. 

 

Ing. Poštová: A usilovali jsme o to?  

 

RNDr. Heroutová: Ano samozřejmě. Těch jednání byla spousta a víte, že jsme v tom dělali 

pořád. My jako úřad nevydáváme ani územní rozhodnutí a ani stavební rozhodnutí před 

rokem a 3/4. Já jsem byla ráda, že se prodloužilo to územní rozhodnutí. Byli jsme na jednání 

s panem starostou na DIAMU, znovu jsme jim předložili mapy a ať se ten Bogdalík vynechá, 

teď jsou partneři oni, oni to budou platit, oni to budou dělat. Slíbili nám, že do toho půjdou. 

 

Ing. Wieluchová: Já si právě taky vzpomínám, že jsme se o tom bavili na konci volebního 

období, kdy nám slíbili, že to oddělí, že bude samostatně Bogdalík, že to budou dvě stavby. 

Tak se tady nevymlouvejte a paní má přesné informace, které jste dostal taky.  

 

Starosta: Když se podíváte na zápisy z těch jednání, tak zjistíte, že se změnilo vedení DIAMA 

a ti byli obeznámeni poměrně slabě.  
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Bc. Prusek: Já jsem kolem toho taky chodil a situace byla, že se ty pozemky vyvlastní, a to už 

je pasé?  

 

Starosta: Je to úplně pasé, protože v rámci toho jednání, kdy mě přizvali krátce po 

zastupitelstvu, které jsme měli v březnu, mi bylo oznámeno, že nebudou pokračovat. I 

DIAMO mu nabídlo pozemky, které on odmítl. Možná by je přijal, ale byly v diametrálním 

rozdílu, co se týče cen. Takže DIAMO řeklo, že s tím nebude pokračovat. Co se týče o 

rozdělení té stavby v rámci toho územní řízení byly zahrnuty i pozemky právě pana 

Bogdalíka, což na to nemohlo pokračovat stavební povolení, a to je ten důvod. Dneska jsme 

se dohodli na tom, že nějakým způsobem pokročíme a budeme se snažit to posunout. Prvotně 

nikdo nestál o to, to nedělat celé, to by znamelo změnu stavby před dokončením právě toho 

projektu. 

 

Ing. Poštová: Jak nikdo o to nestál? Před 8 lety i před 4 lety jsme o to stáli 

 

Starosta: Ne ne, jde o to, že to DIAMO nestálo o to dělat to, aniž by měli plně všechny 

pozemky pod kontrolou. 

 

Ing. Poštová: Já jsem odcházela a měla jsem za to, že to udělají. 

 

Ing. Wieluchová: Já taky. 

 

Starosta: To chtělo více starostů, nejen vy. 

 

Bc. Prusek: Mluvil jste o změně parkování na Bratří Sedláčků. Čeho se to týkalo? 

 

Starosta: S projektovou dokumentací, kterou udělal autorizovaný projektant, vytvořil úpravu 

takovou, že to samozřejmě opticky zúžil, ale zároveň vytvořil parkovací místa. Tím, jak se 

dříve parkovalo na veřejné zeleni apod. se změnil samozřejmě počet parkovacích míst. 

Obecně platí zákon, ve kterém je jasně řečeno, že vlastník nemovitosti má parkovat na svých 

pozemcích a posléze na pozemcích k tomu vyhrazeným. Tím, že se úprava udělala taková, tak 

někteří vlastníci logicky byli nespokojeni, protože argumentace se slovy „mi přijede návštěva 

a nemají, kde parkovat“, je pro mě neslučitelná a je to proto, že my máme hlavně rezidenty a 

abonenty zabezpečit s parkováním. To je ten diskomfort, který tam teď vznikl, ale druhá věc 

je, když někdo přišel s jakýmkoliv požadavkem, tak mu bylo vyhověno ve všech případech, 

pokud to bylo schopné v rámci projektové dokumentace a silničního zákona. 

 

Paní Jančíková: Můžu vám říct, že mě hodně lidí oslovilo, že byli naprosto nespokojeni s tím, 

jak jsou ta parkovací místa udělána, že nebyli dopředu vůbec informováni, že mají tři 

parkovací místa před domem. Restaurace nevím, jak je vyřešena. Lidi jsou naštvaní a pověřili 

mě, ať to tady řeknu, že mohli být pozváni na úřad, kde jim to bylo řádně vysvětleno. Nebylo 

jim to řádně vysvětleno a někteří se domnívali, že kousek té trávy, tam je ještě jejich pozemek 

a mají tam parkovat a tam je jeden pán tělesně postižený a vjezd do domu nemají, protože to 

jsou dvojdomky, kde jsou úzké vchody jen pro průchod, není tam vjezd na tu zahradu, kde by 

mohli parkovat. Bylo jim řečeno, že mají parkovat u Jarmara, ale pro tělesně postiženého je to 

úplně špatně.  

 

 

Starosta: Paní Harazimová mi volala asi třikrát a s panem Harazimem jsme se domluvili na 

tom a stěžovali si, že lidé, kteří přijíždějí do restaurace, tak jim vjíždějí do vjezdu. Domluvili 



Statutární město Ostrava 

městský obvod Svinov                                       Zápis 
                 Zastupitelstvo městského obvodu         

7 

 

jsme se na tom, že uděláme betonové dorazy u toho vjezdu, aby nepřesahovala zaparkovaná 

auta do jejich vjezdu a tím je neomezovali. Co se týče parkovaní u restaurace. Paní majitelka 

mě informovala o tom, že bude žádat Správu Moravskoslezského kraje o možnosti 

vybudování parkovacích míst podél ulice Polanecké. Co se týče parkování obecně, my jsme 

zadali autorizovanému inženýrovy z dopravních stavby udělala projektovou dokumentaci, aby 

to udělal dle platných norem a já nejsem dopravní inženýr, abych hodnotil jeho práci, co se 

týče vjezdu. Co se týče invalidů, tak po dobu celé výstavby jsme dbali na to, aby všichni byli 

informováni dostatečně dopředu, kdy se bude cesta uzavírat, jaké tam bude omezení, takže 

všichni byli dostatečně informováni. Proběhla informace na webových stránkách, facebooku i 

v obecním rozhlase. 

 

Paní Jančíková: Poslouchejte, to se nejednalo o parkovaní, jak se teď dělala ta silnice. To se 

jedná o parkovaní budoucí, kde oni před tím domečkem, který je jenom na šířku toho domu, 

mají tři parkovací místa a tam nevejdou. Opravdu se tam jejich auto nevejde, protože 

potřebují širší parkování, aby ten pan invalida, tam mohl nastoupit do toho auta. Myslím si, že 

jste měli tři roky na to, jak se ta cesta dlouho stavěla, abyste ty lidi dostatečně informovali, jak 

to bude vypadat. 

 

Starosta: Projektová dokumentace byla vždy k nahlédnutí, takže se mohli přijít občané 

informovat. 

 

Paní Jančíková: Opravdu jste měli tři roky na to a mohli jste do hlasatele napsat určitý termín, 

je na úřadě nějaká schůzka, kde se mohou ti lidé informovat, jak to bude a vy jste neudělali 

nic. Občané jsou z toho pobouřeni. Tam byla jenom taková malinká mapka a z toho si nikdo 

nic nevyčetl.  

 

Ing. Mužík: Já jenom k tomu tělesně postiženému. Dnes jsem podepisoval dopis, je to žádost 

o stanovisko Police ČR dopravního inspektorátu, kde se jich tážeme, jestli vůbec v tom místě, 

kde ten pán chce, jestli to parkovací místo povolí, protože policie nechce povolovat parkovací 

místa pro zdravotně postižené, které budou užší než 3,5 m, to znamená, že by nám minimálně 

1,5 m zasahoval do komunikace a nezbyl by tam jízdní pruh. To je porušení zákona a 

porušení technických norem a toto my nemůžeme dělat. 

 

Paní Jančíková: A vy si myslíte, že sedmdesátiletí to vědí? Proč jste je tady nepozvali, proč 

jste je neinformovali? Oni facebook nemají, nedívají se vůbec na internet, tak můžete mi říct, 

proč jste to nedali do hlasatele, abyste je informovali?  

 

Starosta: Hlasatel vychází čtvrtletně. 

 

Paní Jančíková: Měli jste tři roky na to. 

 

Bc. Prusek: Chtěl jsem to dát do různých, ale když už jsme na Bratří Sedláčků. Já jsem vám 

pourgoval výšku obrubníku, protože ten chodník je takový vlnitý. Bohužel jsem se dopátral, 

že je to uděláno přesně podle projektu. Já jsem byl trošičku zklamaný, protože projekt, když 

se dělal, tak Bratří Sedláčků bylo průjezdné, to je ten důvod, proč je ta výška toho chodníku 

těch 12 cm. Když jsem procházel jiné ulice ve Svinově, tak ti mají ten obrubník nižší, není to 

tak vlnité, není to tak hrozné. Dva a půl roku jsem se opravdu těšil na nové chodníky a silnici.  

Doporučuji všem běžte se projít po Bratří Sedláčků, je to opravdu hodně zvlněné a myslím si, 

že je to úplně zbytečné. Bojím se zimy, protože některé ty skony jsou opravdu takové. Už teď 

tam spousta lidí spadla. Samozřejmě rezidenti si zvyknou a ti noví, co tam budou jezdit, tak si  
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hold odřou kolena. Bohužel to tak je a taky si myslím a kritizuji oprávněně, že se s tím mělo 

vyjít ven dřív, teď už nám to nikdo nepředělá. Je mi to líto. 

 

Starosta: To je zrovna případ u vás, kdy se měnil průběh chodník, protože to byl požadavek 

vlastníka sousední nemovitosti, protože jestli si vzpomeneme, tak obruba, která byla původní, 

tak stavba měla obavu z toho, že poškodí oplocení tak se zvedl chodník. Ne vždy je to o tom, 

že je projekt špatný, ale došlo k jednání s vlastníkem a ten si to přál upravit do nějakého 

vzhledu. Pokud to splňuje veškeré technické normy a požadavky, tak v tu chvíli se nelze tvářit 

nějak jinak. 

 

Ing. Samková přečetla činnost Úřadu městského obvodu Svinov. 

 

K bodu 2) programu: s úvodním slovem předkladatele  

Bod 1: Plnění rozpočtu k 31. 12. 2021 

FV byly předloženy tyto materiály: 

• Důvodová zpráva – ZÚ a ÚZ 2021 

• Přehled rozpočtových opatření roku 2021 

• TD – inventarizační zpráva 2021 

• TD – zpráva o hospodaření k 31.12.2021 

• Stav fondů MOb Svinov 

• MOb - inventarizační zpráva  

• Závěrečná zpráva auditora 

• ZŠ a MŠ – inventarizační zpráva 2021 

• ZŠ a MŠ – Rozbor hospodaření k 31.12.2021 

• ZUŠ – inventarizační zpráva 2021 

• ZUŠ – Rozbor hospodaření k 31.12.2021 

Za období 1-12/2021 došlo ke změně schváleného rozpočtu z 81.330 tis. Kč na 79.565 tis Kč.   

Na snížení celkového objemu rozpočtu měly vliv zejména přesuny prostředků v oblasti 

transferů, kdy na základě usnesení Zastupitelstva města Ostravy ze dne 8. 12. 2021 byly 

sníženy neúčelové a účelové investiční prostředky poskytnuté z rozpočtu statutárního města 

Ostrava a ve výši 15.545 tis. Kč byly přesunuty k čerpání do schváleného rozpočtu roku 2022.  

V průběhu roku byly realizovány další úpravy transferů představující celkové snížení 

rozpočtu o 758 tis. Kč. 
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Největší podíl na růstu objemu rozpočtu ve sledovaném období mělo zapojení účelově 

vázaných a volných zdrojů městského obvodu na dokrytí běžných i kapitálových výdajů, a to 

ve výši 5.875 tis. Kč Do rozpočtu byly dále zapojeny zvýšené vlastní příjmy v celkové výši 

3.448 tis. Kč (největší podíl na těchto zvýšených příjmech tvoří úplaty za zřízení věcných 

břemen).  

Přehled všech rozpočtových opatření je uveden v příloze Přehled rozpočtových opatření roku 

2021. 

V daném období nebyly ÚMOb přiznány žádné půjčky nebo úvěry. Hospodaření roku 2021 

skončilo ziskem ve výši 6,880.927,46 Kč. Finanční výbor souhlasí s návrhem převodu 

hospodářského výsledku z účtu 431 do výsledku hospodaření minulých účetních období – na 

účet 432. 

K rozpočtu r. 2021 byla vedoucím a členy oddělení Financí a správy majetku předložena 

podrobná vysvětlující zpráva a množství podrobných příloh, které jsou zastupitelům k 

dispozici. 

Ve dnech 14. 3. – 12. 4. 2021 bylo provedeno závěrečné přezkoumání hospodaření městského 

obvodu, které navazovalo na dílčí přezkoumání hospodaření provedené za období 1. 1. 2021 

do 30. 9. 2021. V rámci přezkoumání nebyly zjištěny chyby a nedostatky. Přezkoumání 

provedla společnost BDO Audit, spol. s.r.o.  Ani finanční výbor ZMOb Svinov, nenašel 

zřejmé pochybení či skutečnost, která by ukazovala na nehospodárné nakládání s finančními 

prostředky městského obvodu.  

Všechny příspěvkové organizace vykázaly zisk, který ZŠ a MŠ a ZUŠ v souladu s legislativou 

pro p.o. a se souhlasem zřizovatele převedou do rezervního fondu a fondu oprav. Technický 

dvůr Ostrava – Svinov použije zlepšený hospodářský výsledek roku 2021 ve výši 8.840,07 Kč 

ke snížení ztráty z minulých let. 

Bod 2: Kontrola stavu pohledávek  k  31. 12. 2021 

FV byly předloženy tyto materiály: 

• Pohledávky bytové k 31.12.2021 

• Pohledávky ostatní k 31.12.2021 

Stav celkových pohledávek činí k 31.12.2021  3.388 tis. Kč po korekci opravnými položkami 

2.479 tis. Kč.  Stav závazků činí 4.678 tis. Kč z toho krátkodobé 4.307 tis. Kč a dlouhodobé 

370 tis. Kč. 

V porovnání s rokem 2021 vykazuje hospodaření v oblasti pohledávek pokles. V porovnání 

stavů k 31.12. mezi roky 2020 a 2021 je v oblasti pohledávek bytové zprávy pokles o 

131.146,16 Kč a u pohledávek v oblasti „ostatní“ je pokles o 208.944,52 Kč. 

Bod 3: Zpráva o vývoji rozpočtu MOb Svinov za 1-3/2022 
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Za období 1-3/2022 došlo ke změně schváleného rozpočtu z částky 101.478 tis. Kč na 

105.983 tis. Kč, tj. o 4.505 tis. Kč. 

V příjmové části rozpočtu byly Městskému obvodu Svinov poskytnuty finanční prostředky: 

- na projekt Poskytování bezplatné stravy dětem ohroženým chudobou ve školách (23 tis. Kč), 

- na akci rekonstrukce správní budovy a márnice, výměna žumpy, doplnění jímky a vsaku 

dešťových vod na veřejném pohřebišti (4.150 tis. Kč), 

- k zabezpečení prevence kriminality (332 tis. Kč). 

Změny ve výdajové části rozpočtu proběhly beze změny objemu finančních prostředků, a to 

přesunem finančních prostředků mezi položkami rozpočtu, nebo byly akce kryty přesunem 

financí z rezervy v běžných a kapitálových výdajích. 

Všechny změny rozpočtu jsou přehledně zpracovány v Přehledu rozpočtových opatření roku 

2022. 

Stav rozpočtu je standardní, vyrovnaný. Žádná z kapitol nevykazuje žádnou alarmující 

skutečnost.  Plnění příjmů i čerpání výdajů je nižší než čtvrtina schváleného rozpočtu (příjmy 

15,75%, výdaje 12,83%). Tento stav je standartní pro první čtvrtinu roku. Finanční výbor 

nenašel v čerpání výdajů a plnění příjmů žádné nesrovnalosti. 

 

Bod 4: Plán práce FV ZMOb Svinov na 2. pololetí 2022 

1. Zpráva o vývoji rozpočtu 1-6/2022 

2. Dle zadání úkolů zastupitelstvem 

 

Diskuze. 

Paní Jančíková: Chtěla jsem se zeptat, jak se volila dodatečně členka finančního výboru, tak 

náš člen opozice nebyl zvolen. Byla tam zvolena paní Hudečková a pokud vím, tak ona je 

pokaždé omluvena. 

 

Ing. Forstová: Ne pokaždé, tentokrát je omluvena 

 

Paní Jančíková: I posledně byla omluvena. Tak se ptám, nás jste nechtěli a vybrali jste tam 

paní, která chodí zřídka. 

 

Ing. Forstová: Opravdu nevím, jestli byla Hudečková minule, to si teď nejsem jistá, ale 

komunikuje s námi a řekla bych, že je přínosem pro finanční výbor. 

 

Paní Jančíková: Tam se nejedná o jednotlivých členech, to schvalujete komplexně. 

 

Starosta: Bereme na vědomí Zápis ze 12. jednání Finančního výboru Zastupitelstva městského 

obvodu Svinov ze dne 24.05.2022 a schvalujeme plán práce finančního výboru na 2. pololetí 

2022 
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Hlasování o návrhu 

Pro:  15                                            Proti:  0    Zdržel se: 2 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 3) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Bez diskuze. 

Starosta: Dávám hlasovat o schválení závěrečného účtu a účetní závěrky MOb Svinov za rok 

2021 

Hlasování o návrhu 

Pro:  10                                            Proti:  0    Zdržel se: 7 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 4) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Bez diskuze. 

Starosta: Bereme na vědomí zprávu o vývoji rozpočtu za 01-03/2022 

Hlasování o návrhu 

Pro: 17                                             Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 5) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze. 

Ing. Poštová: Chtěla jsem to až do různého, ale informovala jsem u pana náměstka Cigánka a 

Svozila, co je s dalšími etapami výstavby dopravního hřiště? Bylo mi řečeno, že bylo 

převedeno a pokud si dobře pamatuji, tak jsme byli proti, vy jste si odhlasovali, že bude 

převedeno do majetku Svinova a řekli, že za čtyři roky se nikdo, nikdy nezmínil, 

nepožadoval, nedotazoval se na tuto záležitost ze Svinova a tudíž, že to šlo úplně do kytek a 

není to ani ve výhledovém plánu investic města. Samozřejmě, když to je majetkem Svinova 

nebo svěřeno Svinovu, tak se o to musí starat. Tam se mohlo na těch kolech a koloběžkách 

mohlo jezdit bez ničeho a nepotřebovali jsme na to 20 mil. Kč. Když už tam jsou, tak tam 

není žádné vybavení, nejsou tam přenosné toalety, žádné zázemí nemá to hřiště. Takže mě 

docela udivuje, že přebytek rozpočtu je tady rozplánován na všechny možné věci, ale nejsme 

schopni se nějakým způsobem podílet na další etapě výstavby a samozřejmě velmi důsledně 

to požadovat po městu. Já jsem konkretizovala, že je to tam ladem a ta vybavenost tam není, 

tak ze Svinova k nim nešel jediný požadavek, jediný dotaz, ať se pohne akce, která stojí, že 

mají jiné starosti. Proč se nějakým způsobem nesnažíme my nastartovat další etapu z našich 

prostředků? 

 

Starosta: Co se týká hřiště a technologií, o kterých vy mluvíte. Městská policie se rozhodla, že 

si zrekonstruovali v Přívoze svoje dopravní hřiště a přesunula aktivity na toto dopravní hřiště 

na podporu proti kriminalitě mládeže a dětí. Co se týče dalšího projektu, které jste měli vy 

rozjednané a dostali jste nějaký nástřel projektu ve spolupráci s Vysokou školou báňskou, 

bohužel teď si nevzpomenu na jméno pana doktora a s tím jsme se bavili a máme u něj 

nachystané tři motory, které byly nachystané na rozřezání vodním paprskem pro výuku 

dopravního hřiště. Co se týče pokračování toho areálu, je to o tom, že následně a neříkáte 

pravdu o tom, že pan náměstek neví, protože hlasoval o zrušení sportovního hřiště ze 

strategického plánu města Ostravy, který tam byl uvedený pro rok 2018-2022. S paní 

Sládečkovou a s paní Kučerovou z magistrátu města Ostravy jsme spolupracovali a několikrát 

jsme je urgovali o to, aby to zapojili do těchto investic a pomohli nám to zrealizovat. Na 

začátku volebního období se řešilo vzhled, úprava, design a všechny části toho projektu, aby 

se došlo k tomu, jaký je a vytvořilo se k němu stavební povolení. Bohužel podpora magistrátu  
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v tuto chvíli není žádná. Nevím, co vám pan náměstek říkal, ale investice je to za skoro 100 

mil. Kč a město nemá zájem do toho vůbec investovat a nechce investovat. Toto pronesla paní 

náměstkyně Bajgarová. Přišli tady dva zájemci, kteří chtěli ten areál využít. Jeden je 

vlastníkem fotbalu Vítkovice, který přišel s tím, že by projekt převzal a vytvořil by legitimně 

dvě fotbalová hřiště pro mládež a dospělé fotbalisty Vítkovic. Skončil na magistrátě na 

jednání, nevím, jak daleko to je, ale město to vyškrtlo a u toho musel být i pan náměstek 

z plánu, které měli napsané na toto volební období. 

 

Ing. Poštová: Prosím vás, to je slovo proti slovu. Já mám informace, že Svinov se o to vůbec 

nezajímá. Chtěla bych vidět nějaký písemný dotaz, požadavek, žádost. Tady je prostě 20 mil. 

Kč, které tady leží ladem. Policie rozhodla nebo nerozhodla, to je investice města. Kdyby to 

zůstalo ve městě, což vy jste tady vehementně přehlasovali, že se to musí převést na Svinov, 

tak tak to dopadlo. Ve Svinově leží hřiště, které mohlo mít klidně zpevněnou plochu a bylo by 

to, to samé. Nejsou tam toalety, mělo by tam být nějaké zázemí pro ty matky. Není tam vůbec 

nic, je tam 20 mil. Kč v zemi. 

 

Starosta: Toalety tam jsou postavené, co se hřiště otevřelo. 

 

Ing. Žitník: Zazněla tady spousta informací kolem toho projektu. Chodím kolem toho projektu 

odhadem sedm let, tak vám k tomu můžu něco říct. Toalety tam jsou, už tam byly loni. 20 mil. 

Kč, které jsou z rozpočtu Statutárního města Ostravy, Svinov do toho nedal ani korunu. 

Statutární město Ostrava se rozhodlo, že tu lokalitu nějakým způsobem pojme, pojal a nějak 

investoval. Svinov v té věci netahal za nejdelší konec provazu. Já si pamatuji situaci, kdy se 

hlasovalo o tom, jestli se bude obnovovat stavební povolení pro Dětské dopravní hřiště, a to 

se tady všem asi ulevilo. Byl zájem na tom, aby dopravní hřiště vzniklo Svinově. Měli jsme 

spoustu jednání s projektantem a projekt nějak dopadl. Jediná věc, která brání realizaci, jsou 

peníze. Slyšel jsem od vás, proč to neděláme z vlastních zdrojů. Vědělo se jaká je situace na 

městě a kterým směrem se to ubíralo, aby peníze, které jsou ve Svinově v rozpočtu alokované 

se použili aspoň pro I. etapu, ale bohužel nás zaskočil projektant a vývoj stavebních prací. 

Stěžejní záležitostí je otočení fotbalového hřiště, a to otočení hřiště ve starých cenách ještě 

před tím nárustem bylo nad hranici toho, co máme alokováno. I kdybychom to osekali, tak 

bychom byli více než 13 mil. Kč. V okamžiku, kdy otočíme fotbalové hřiště, nemáme prostor 

pro školní hřiště, což by byla další záležitost, která by se mohla řešit z jiných zdrojů. Jednalo 

se o tom s investiční náměstkyní, jednalo se o tom s náměstkyní pro školství a sport, takže ta 

snaha byla ze Svinova a není pravda, že nebyla. Město má stejné priority, víme všichni, jaké a 

uvidíme, jak ten projekt bude pokračovat. 

 

Ing. Poštová: My tady hovoříme o té budově, která měla být servisem pro dopravní hřiště, 

která měla být součástí. Samozřejmě, že to navazuje, ale není to podmínkou. Ta budova, která 

měla řešit kromě servisu pro dopravní hřiště, tak měla být servisem pro tenisty a fotbalisty.  

 

Starosta: Budova byla naceněná na 60 mil. Kč při starých cenách. 60 mil. Kč jsme nebyli 

schopni z našeho rozpočtu dát. 

 

Ing. Žitník: Mělo se jít tak, že by se první udělala sportoviště a potom se pokračovalo s tou 

budovou. Bohužel chtěli jsme ten projekt, aktuálně nemáme na to, abychom začali a uvidíme  

jaká bude situace po volbách, jestli se podaří najít vůli na městě aspoň, abychom začali s těmi 

sportovišti, otočením fotbalového hřiště a potom v průběhu let postupně našimi zdroji a 

městskými zdroji pokračovali dál. 
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Ing. Poštová: Škoda, že nespolupracujete s ostatními členy zastupitelstva, konkrétně 

náměstkové pro dopravu mě ujistili o tom, že vůbec neměli o záležitostech Svinova 

dopravního hřiště informace  

 

Starosta: To je spíše věcí jejich mechanismu z magistrátu. 

 

Ing. Žitník: Předpokládám, že dochází na radu města a tam se to projednávalo. 

 

Ing. Dvorský: Já bych toto vyjádření města považoval za lehce alibistické. Všichni 

představitelé města, co mají, co hovořit do financí mají před sebou jasné úsporné opatření 

z důvodu investic města a jiných velkých akcí města a na městské obvody se moc nehledí. 

 

Paní Jančíková: Víte, jaká je tragédie, že to stálo tolik peněz, a to hřiště je věčně prázdné. 

Říkala jsem, ať tam postavíte aspoň nějaký altán, aby ty maminky, co tam přijdou s těmi 

menšími dětmi, ať tam můžou na ty děti počkat, ať si tam mají, kde dát věci, ale to zase není 

taková velká částka, normálně z rozpočtu by to šlo postavit. 

 

Mgr. Hrušková: Já mám teda informace jiné. V posledních 14 dnech jsem tam byla třikrát, a 

kde se tam prohánělo aspoň deset dětí. 

 

Paní Jančíková: Ale to je posledních čtrnáct dní. 

 

Mgr. Hrušková: No, protože to hřiště bylo přes zimu zavřené, že? 

 

Paní Jančíková: Ale to neříkám v letošním roce. 

 

Starosta: Bylo to omezené i kvůli Covidu. 

 

Ing. Wieluchová: Chápu, že Magistrát města Ostravy má nějaké zájmy, ale když jsem se 

podívala na to, co se dělo v letech 2019-2021, jen tak zhruba, tak vím, že se stavělo i 

v obvodech např. sportovní hala Stará Bělá 49 mil. Kč, mateřská škola v Hrabové 80 mil. Kč, 

sportovní hala Třebovice 91 mil. Kč, dům pro seniory v Krásném Poli 73 mil. Kč, takže ty 

peníze šly do obvodů, ale akorát nic k nám. Ta Ostrava se nestará jen o sebe, ale stará se i o 

jiné obvody. 

 

Starosta: Výčet toho, co jste řekla bylo ve strategickém rozvoji velkého města, takže ty 

investice do toho šly. Možná právě proto je odpověď, proč se dopravní hřiště nestaví, protože 

se staví hala v Třebovicích a opravuje se bývalé VOKD. Pro nás bylo prioritně dodělat 

povrchy na několikakilometrových délkách, což je Bratří Sedláčků, Jižní svahy, a to že říkáte, 

že to nesouvisí, tak souvisí. Město má nastaveno úplně jiný směr, než bylo za vás. Má 

nastaveno směr na svoje investice, které chtějí za každou cenu prosadit. Začínají tedy 

omezovat investice v rámci obvodů a snaží se zasahovat do organizace MAPPA do územní 

zástavby. 

 

Ing. Wieluchová: Město mělo vždycky své priority, samozřejmě šlo o to, za co jsou ty obvody 

schopny se pobít a když se do toho pustily, tak něco získaly. 

  

Paní Jančíková: Naše priority jsou chodníky, protože některé chodníky byly úplně v pořádku 

a úplně zbytečně se předlažďují. Dívala jsem se, jak se za Hornbachem dělá chodník směrem 

k elektrárně, nevím, kolik tam chodí lidí, je to špatné. Dívala jsem se z okna, dříve někdo měl  
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takové tendence, téměř počítal kostky a dlažbu, jestli se nekrade. Teď přijel bagr, dlažbu 

nahazoval do auta a nehledě k tomu, že jezdilo hodně lidí s vozíkama a taškama a tu dlažbu si 

sami oddělávali a vozili domů. 

 

Mgr. Hrušková: Když jste byla svědkem takového trestného činu, tak doufám, že jste to 

hlásila na policii a nafotila jste si ty zloděje? 

 

Paní Jančíková: Ne. 

 

Mgr. Hrušková: Ne, tak to je škoda, jinak to je tady mlácení prázdné slámy. 

 

Paní Jančíková: Fotila jsem si je, ale nemám tak kvalitní foťák, abych ty lidi poznala. 

 

Mgr. Hrušková: Ale ti policajti by si s tím určitě poradili. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Návrhu zapojení volných zdrojů do rozpočtu roku 2022 

Hlasování o návrhu 

Pro: 10                                             Proti: 4    Zdržel se: 3 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 6) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze. 

RNDr. Kábrtová: Já mám jenom jeden dotaz. Už patnáct let jsem v komisi muzejní a 

letopisecké a každý rok schvalujeme dotace, které poskytuje město Ostrava na opravu 

památek, ale i normálních budov a na sakrální stavby. Mě by zajímalo, proč se nepodala 

žádost? Když jsem viděla, co tam letos bylo, tak by ty schody krásně prošly, možná by z 50 

tis. Kč šlo 40 tis. Kč z města. 

 

Starosta: Je to docela možné, ale tady se nejedná o dotaci na sakrální stavbu, ale tady se jedná 

spíše o chodník, který je ve vlastnictví obvodu. 

 

RNDr. Kábrtová: To jsou schody, které jdou přímo do toho kostela? 

 

Starosta: To je v rámci našeho majetku. 

 

RNDr. Kábrtová: Já si myslím, že to vůbec nevadí. Pro příští rok, ať se Svinov podívá na 

vyhlášku. Hrušov tam dostává každý rok, na kostel nebo na nějaké budovy. 

 

Starosta: Ta částka, o které vy mluvíte, my o tom víme, protože jsme se snažili původně 

použít peníze na opravu sýpky, ta investice je myslím maximálně 500 tis. Kč. Polanka toho 

využila v rámci rekonstrukce kostela. My jsme tyto možnost nevyužili, protože ta částka 

nebyla, tak vysoká, že bychom ji nepokryli. 

 

Mgr. Kojdecký: Vy jste tu částku měli dát někdo z vaší kapsy, tak radši byste se podívali na 

jinou formu dotování. Jenom tak dáme 50 tis. Kč. 

 

Starosta: Je to o tom, že investice do chodníků nebo do komunikací, které jsou v rámci 

obvodu, tak jsou pro občany, nejsou pro nás jako do naší kapsy. Dali jsme předtím dotaci na 

rekonstrukci kříže, tak jsme vyváženě uvažovali o této možnosti. 
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Mgr. Kojdecký: Otázka byla špatně pochopena. Pokud byste někdo z rady měli dát ty peníze 

ze své kapsy, tak určitě byste začali přemýšlet, jestli neexistuje nějaká jiná forma financování 

a zřejmě byste tu cestu našli. Spíš mi to připadá jako taková pohodlnost. Dáme 50 tis. Kč ze 

Svinova a nebudeme nad tím přemýšlet.  

 

Starosta: To, co paní ředitelka naznačila, jsou dotační tituly, do kterých se hlásí celá Ostrava, 

všechny organizace. Je otázka, jestli bude prioritou dávat tuto dotaci na investice, opravy tyto 

tři schody před naším kostelem. 

 

Mgr. Hrušková: V každém případě jsem velmi ráda za tu připomínku paní Kábrtové. Je dobré, 

že o tomto víme, protože já jsem měla dodnes za to, že památkový ústav sponzoruje pouze 

historicky důležité objekty, že se to týká i sakrálních staveb, tak tuto informaci předáme 

oběma farářům a doporučíme jim, aby tady tyto dotační tituly využívali. Děkuji. 

 

Ing. Wieluchová: To není památkový ústav, ale je to komise magistrátu města Ostravy, takže 

to je úplně o něčem jiném. Myslím si, že každá šance, která je, jak získat peníze z města, stojí 

za to. Argument, že to jsou naše chodníky, že se o to město nepostará, tak je vidět, že po 

čtyřech letech vůbec nevnímáte to, co se vám říká. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Dotaci na výměnu nástupních schodů před Husovým sborem 

Hlasování o návrhu 

Pro: 11                                             Proti: 0    Zdržel se: 6 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 7) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze: 

Paní Jančíková: Vím, že všechno zdražuje, že jsou ty tribuny dražší, ale mám výhrady k tomu, 

že vím od lidí, kteří chodí na házenou, že ty tribunky jsou naprosto špatné, že jsou 

nevyhovující. Kdo je trochu silnější, tak má problém si tam sednout. Nehledě k tomu, že ti 

kteří tam sedí, tak si dávají nohy na to předcházející sedadlo a je to špinavé. Říkala jsem 

minule, že těch 160 tis. Kč, které jsme dali, bylo hodně. V letošním roce jsem kritizovala ty 

vstupní branky. Vy jste říkal, že je to náš majetek, ale já jsem ještě k tomu řekla, že oni 

věděli, co je důležitější, jestli ty branky nebo ty nevyhovující stánky. Nejsou vůbec hezké, 

kdyby tam byly dřevěné lavice, které by byly daleko lepší a kvalitnější, do toho areálu by se 

více hodily. Já jsem vám říkala, že jsem byla v Pustějově, byla jsem se tam dívat na to hřiště a 

oni tam mají dřevěné budky, které vypadají daleko líp než tyhle umělohmotné. Je to naprosto 

nevhodné.  

 

Starosta: To jsou dalo by se říct typizované tribuny, protože ten, kdo to tam navrhoval si vzal 

mustr z Arrows, což je baseballový klub. Mimochodem jsou naistalovány i na Baníku, 

v Havlíčkově Brodě, v Praze, jsou v podstatě používány všude. Plastová lavice je v podstatě 

bezúdržbová. Co se týče posazení širších postav, tak vám můžu zodpovědně říct, že nejsem 

žádný hubeňour a vešel jsem se do ní a seděl jsem tam několik hodin. Je to samozřejmě věcí 

pohledu a názoru. Už jsem to říkal na předchozím zastupitelstvu, proč se ty tribuny staví je 

v tom smyslu, že časem dojde k tomu, že Sokolové doplní a spojí ty jednotlivé dílce 

společným schodištěm a zakryjí i to schodiště a bude to jedna ucelená tribuna. Protože jste 

dlouholetá zastupitelka, tak víte, že chtějí vyměnit povrch a v okamžiku, kdy bychom 

neudělali tyto kroky, které se snažíme udělat, tak by nastala situace taková, že by získali 

povrch a nebyli by si schopni postavit tribuny, protože ty tribuny už nejdou potom přesunout  
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kvůli těžké techniky, která by se tam pohybovala. I Viktor ví, že se každý rok podává žádost o 

peníze a financování na nový povrch národní házené. Chápu, že se vám esteticky nemusí líbit. 

 

Paní Jančíková: Historicky tam byly dřevěné lavičky a toto se tam opravdu nehodí. To není 

věcí úřadu, že se to tak stalo. 

 

Starosta: Když se sedělo na těch dřevěných lavičkách, tak to nebylo zastřešené, takže to má 

svůj efekt, nějaké výhody a pro vás samozřejmě nevýhody. 

 

Ing. Wieluchová: Když jsme tady měli minule tu žádost, tak tam nebyla ani zmínka o tom, že 

část kupujeme my a část si kupují sami. Tohle je zase stejná situace? 

 

Ing. Lach: Ano stejná. 

 

Ing. Wieluchová: Takže dvě koupí obec a dvě sokoli. Kolik jich ještě budete dokupovat? 

 

Ing. Lach: Myslím, že to jsou poslední. Každá tribuna je mezi dvěma stromy. 

 

Ing. Wieluchová: Takže mezi to půjdou ta schodiště? 

 

Ing. Lach: Další už nebudou. 

 

Ing. Wieluchová: Ne, ptám se na schodiště. Takže mezi tribunami bude schodiště, které bude 

kryté? 

 

Ing. Lach: Ano, už je. 

 

Paní Jančíková: Chtěla jsem se zeptat, jestli vybíráte vstupné? 

 

Ing. Lach: Ano, vybíráme. Mám pocit 15 Kč a je to slosovatelné. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o poskytnutí finančního příspěvku na pořízení dvou modulů kryté 

tribuny 

Hlasování o návrhu 

Pro: 13                                            Proti: 1    Zdržel se: 3 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 8) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze: 

Ing. Wieluchová: Chtěli jsme se zeptat, to jsou ty společnosti, které byly vysoutěženy v rámci 

aukce nebo, co to jsou za společnosti? 

 

Starosta: Ano. 

 

Ing. Wieluchová: A oni už neexistují?  

 

Starosta: Neexistují. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – vzdát se práva vymáhání a prominutí pohledávky 

Hlasování o návrhu 
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Pro: 17                                            Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 9) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze: 

Ing. Wieluchová: Tady je ta věc popsaná, je tady číslo parcely, ale nikdy se v tom názvu 

v žádném na tom materiálu, neobjeví to podstatné. Kdyby tady bylo naspáno „z titulu toho a 

toho“, vždycky to musíme v textu hledat, proč je to tak. Pokaždé se v tom materiálu hledá, 

čeho se to týká. Napsáno pozemek za pozemek, ale nic konkrétního. 

 

Pan Macháč: To je o tom, abychom to přečetli celé. 

 

Ing. Wieluchová: Výborný vtip. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – souhlasné stanovisko 

Hlasování o návrhu 

Pro: 17                                           Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 10) programu: s úvodním slovem předkladatele 

Bez diskuze. 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – nesouhlasné stanovisko 

Hlasování o návrhu 

Pro: 15                                           Proti: 0    Zdržel se: 2 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 11) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze. 

Ing. Poštová: ostatní pozemky jsou naše? 

 

Starosta: Ano naše. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – nesouhlasné stanovisko  

Hlasování o návrhu 

Pro: 17                                              Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 12) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze: 

Starosta: Dostali jsme od paní úřednice z magistrátu doprovodný dopis pro doplnění pro 

všechny zastupitele, aby věděli. Urgovali jsme, že jsou tam rozdílné ceny, přišlo nám to 

zvláštní a dožadovali jsme se vysvětlení. Dostali jsme od paní Bc. Páleníkové odpověď na 

základě jednání firmy, které se to týká. Pro upřesnění a doplnění informací pro váš materiál 

do zastupitelstva městského obvodu Svinov ohledně směny pozemků se společností Bellafiore 

vám sdělujeme, že na základě jednání mezi vedením města a společnosti Bellafiore bude do 

směnné smlouvy zakomponováno ustanovení, podle kterého společnost Bellafiore zajistí 

realizaci nové ulice Sabinové přičemž ponese podíl na její výstavbu ve výši 10 mil. Kč, čímž 

bude celková náhrada za směnu v hodnotě cca 4,2 mil Kč. To jen pro doplnění, proč ten rozdíl 

v těch cenách v rámci toho pozemku. 
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Ing. Poštová: Toto mohlo být v materiálu. Jak si představujeme při souhlasném stanovisku 

podmínku finanční kompenzace pro zahrádkáře? Tam jsou nájemci, ne? 

 

Starosta: V rámci toho materiálu, který tady je, tak my jsme chtěli vyrovnání s těmi 

zahrádkáři. Nakonec mám informaci z města, že to město vezme na sebe a bude se se 

zahrádkáři kompenzovat. 

 

Ing. Poštová: Já tomu nerozumím. Co bude kompenzovat? Tak je asi necháme sklidit ne? 

Nepojedou jim tam bagry, když tam budou mít úrodu, tak co budeme kompenzovat, když jsou 

v nájmu? 

 

Starosta: Někteří tam mají postavené objekty.  

 

Ing. Poštová: Asi nejsou spojené se zemí ne? 

 

Pan Macháč: Mají tam skleníky. 

 

Ing. Poštová: Tak to si přenesou. 

 

Ing. Wieluchová: 50 Kč za co? Za skleník, za m2, za co? 

 

Ing. Žitník: Nejdříve jsme to řešili my s Bellafiore a řešili jsme to trochu jinak. V okamžiku, 

kdy ty změny ze Svinova šly na magistrát, tak z magistrátu přišlo stanovisko, že bychom jim 

měli kompenzovat tady těm zahrádkářům nějakým způsobem zvýšené náklady s přesunem, 

proto vznikl ten poplatek 50 Kč/m2. Nebyla to iniciativa ze strany Svinova, ale byla ze strany 

města. Všechny subjekty, které se na tom podíleli, tak všichni s tím souhlasili od začátku. 

 

Ing. Wieluchová: Zahrádkáři? 

 

Ing. Žitník: I zahrádkáři. Město, Bellafiore a zahrádkáři. Ohledně vypořádání finančního 

rozdílu v hodnotách pozemku na to jsme usnesením rady pouze upozornili, že teda 

souhlasíme v případě, že to bude řádně uskutečněno. Neumím si představit, jak to magistrát 

konkrétně udělá, když se ceny stavebních prací mění z měsíce na měsíc. 

 

Ing. Wieluchová: V případě, že ten matriál přišel dneska na stůl, toto je zásadní informace, 

jestli teda někdo opraví cestu za 10 mil. Kč, tak o tom tady není ani zmínka o té kompenzaci, 

to za prvé a za další tam je nějaký problém? Ta cesta je v pořádku ne?  

 

Starosta: Je na to udělaná územní studie č. 22, tak je tam úprava, že ulici Sabinovou chtějí 

vyhnout bokem. Když se podíváte na ten obrázek, který máte před sebou, tak je vidět, jak ta 

červená čára odbočuje nahoru, tak to je přesně to, kde bude přeložka Sabinové. 

 

Ing. Wieluchová: Takže bude posunuta? 

 

Starosta: Ano bude posunuta směrem k ulici Řecké. 

 

Ing. Wieluchová: Kde se objeví v zápise, že proti tomu půjde oprava Sabinové? 

 

Starosta: Bude to v zápise, proto jsem to záměrně přečetl. 
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Ing. Wieluchová: My schvalujeme nějaké usnesení, a to není v tom usnesení. 

 

Starosta: Dobře doplníme to. Dáme to do podmínek souhlasu. 

 

Ing. Wieluchová: Mělo by se to naformulovat. 

 

Starosta: Oni celou dobu jednají s městem, oni s námi jednali na začátku. My jsme to 

akceptovali a chtěli jsme, aby nezasahovali do těch ulic, které jsou tam, tzn., Stratilova, 

Lelkova, aby nebyly výjezdy z těch bytových domů, které oni vlastní už dneska ty pozemky. 

Všechno to, co tady vidíte je to, co si oni vyjednali na městě. Město o tom hlasovalo a dalo 

nám, že za podmínky schválení městským obvodem Svinov. 

 

Ing. Wieluchová: Ale my schválíme nějakou podmínku a v té podmínce není ani slovo o tom, 

jak udělají tu ulici novou? 

 

Ing. Žitník: Celá ta věc má několik úzkých míst. První z nich je a jste letití zastupitelé, 

neumím si představit, že my bychom zde směňovali pozemky v rozdílných cenách a toho, 

který to s ním směňuje, zavázali k něčemu. To je tak nebezpečná záležitost a asi bychom to 

neprohlasovali. Nic méně město se na tento tenký led pustilo a směňuje pozemky jejíž rozdíl 

hodnot je dneska 5 a půl miliónu. Proto já teď nerozumím tomu dopisu, který dneska přišel, 

ve kterém se hovoří o nějakých 10 mil. Kč a potom o nějakých 4 mil. Kč. Já, kdybych mohl 

navrhnout, tak by se přidržel formulace z rady, tedy souhlasme s tím, za podmínky, že se 

řádně vypořádá rozdílná hodnota jednotlivých pozemků a tím bych to uzavřel. A záležitost 

Sabinovy je iniciativa MAPPY, resp. Investiční náměstkyně. Protože v této lokalitě bydlím, 

tak si nemyslím, že toto navržené řešení té lokalitě prospěje. Dneska je ta Sabinova široká a je 

v podstatě bezproblémová. Vymyslelo se řešení, kdy bude užší a smyslem toho řešení je, aby 

byla v pravém úhlu napojena na ulici Polskou. Já z pohledu Svinova nestojím o to, aby došlo 

k přemístění té ulice. 

 

Ing. Wieluchová: Můžeme ten materiál odložit? On opravdu není v pořádku. Spěchá to tak? 

Vy říkáte podstatnou věc, která se tady neobjeví. Píšete tady 50 kč zahrádkářům a jinak nic 

jiného. 

 

Starosta: Jak říká pan Žitník, je tam doplněné, že má dojít k tomu finančnímu vyrovnání. 

 

Ing. Wieluchová: To může být taky milión, není tady nic, o co bychom se mohli opřít. 

 

Ing. Dvorský: Pravděpodobně Tomáš ukazuje, co jsme na radě odsouhlasili. My tam máme 

podmínku, která je jednoznačná – řádného vypořádání rozdílu v hodnotách směnovaných 

pozemků. 

 

Ing. Wieluchová: Pane Dvorský, jestli se nemáme o něco opřít, tak to smetu ze stolu. Vy jste 

si schválili tuto variantu, nemáte tam žádných 10 mil Kč., tak co po nás chcete? Toto je vážný 

materiál, se kterým musíme pracovat. 

 

Ing. Žitník: Město svým usnesením tu směnu již schválilo a ve svém usnesení si dalo 

podmínku, že ta podmínka bude platná v případě, že tu podmínku schválíme i my. Jestli se 

ptáte na odložení, tak si myslím, že je to urgentní a měli bychom dneska rozhodnout. 
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Starosta: Vzhledem k tomu, že v materiálu výše k uvedené směně má být připraven 

k projednání zastupitelstva města 18.05.2022, tak Vás tímto žádáme o sdělení stanoviska a 

doplňujících informací v co nejkratším termínu. 

 

Ing. Wieluchová: 18.5. už bylo? To bylo před měsícem. 

 

Starosta: My jsme si to sami v rámci rady jsem to odložili ten materiál a požadovali jsme 

doplnění. V podstatě to, co jsem četl na začátku ten dopis, tak to bylo doplnění toho, že my 

jsme s tím nesouhlasili. 

 

Ing. Wieluchová: Dopis není usnesení. Chtěla bych se zeptat paní Kuráňové, jestli je to 

z hlediska hospodaření v pořádku. To, že se přečte dopis a odsouhlasení usnesení jsou dva 

různé pojmy. 

 

Starosta: V usnesení je řádné vypořádání majetku. 

 

Ing. Forstová: Já už jsem řekla radě svůj názor a ten je, že mi to přijde zvláštní a určitě bych 

v usnesení uvítala nějakou větu, kde to bude konkrétní. 

 

Mgr. Kojdecký: Pokud se nepletu, tak se tady jedná o částku 5,5 mil. Kč na čestné slovo 

k odsouhlasení. Já bych navrhl, pokud má někdo ze zastupitelů vůli pro to hlasovat, tak se 

může v budoucnu stát, že může být postižený, pokud se stane nějaká finanční újma a někdo to 

bude vymáhat. Pokud si na to troufáte, já třeba navrhuji, aby se hlasovalo jmenovitě. Rád 

bych se tomu vyhnul. 

 

Starosta: Je třeba si uvědomit a říct si jednu zásadní věc, a to je v případě, ať už se k tomuto 

materiálu postavíme jakýmkoliv způsobem, navazující zastupitelstvo města odhlasovalo 

peníze pro naše povrchy na Jižní svahy, což znamená, že v případě a bohužel je to politika, že 

se nám taky může stát, že 15 mil. Kč, které dneska máme na účtu na Slezáka, budeme nuceni 

dát na povrchy, protože nemůžeme dopustit, aby občané Jižních svahů a přilehlých 

komunikací chodili po rozkopaných cestách, protože my momentálně v rozpočtu prostředky 

nemáme a mít nebudeme. To je jen informace, abyste věděli, co je momentálně ve hře. 

 

Ing. Wieluchová: Pane starosto, jestli ten dopis přišel a vy ho meldujete tímto způsobem, tak 

je to už úplně špatně. 

 

Starosta: Já doplňuji informace, které jsou mimochodem o prodeji pozemků a o cenách 

pozemků nerozhodujeme my, ale dáváme pouze souhlasné stanovisko a rozhoduje o tom rada 

velkého města. 

 

Ing. Wieluchová: To není nic nového, ale je tady podmínka, která by se měla naformulovat a 

dát ji k té variantě A, jak tam jsou ty dva body, tak dát třetí bod za podmínky, že ……. a 

naformulovat část toho dopisu. 

 

Starosta: Jen jsem doplnil informaci, ať ji máme ucelenou. 

 

Mgr. Kojdecký: Návrhová komise stanoví znění té podmínky. 

 

Starosta: Ano, samozřejmě. 
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Přestávka 10 minut. 

 

Starosta: Už tady máme výstup návrhové komise. Děkuji komisi za vytvoření třetí podmínky 

k usnesení varianty A. Když si to vezmeme před sebe, tak tam máme: 

1. Řádného vypořádání rozdílů v hodnotách směňovaných pozemků 

2. Společnost Bellafiore s.r.o. poskytne finanční kompenzaci Základní organizaci 

Českého zahrádkářského svazu Sabinova Ostrava ve výši 50 Kč/m2 z výměry 

směněných pozemků. Kompenzaci uhradí nejpozději do 90 dnů před ohlášeným 

zahájením stavby 

3. Na základě doručeného upřesnění ze dne 07.06.2022 pod č.j. SVI 03014/2022 bude do 

směnné smlouvy zakomponováno ustanovení, podle kterého společnost Bellafiore, 

s.r.o. zajistí realizaci nové ul. Sabinovy, přičemž ponese podíl na její výstavbu ve výši 

10 mil. Kč. Tímto bude celková náhrada za směnu v hodnotě cca 4,2 mil. Kč 

 

Ing. Wieluchová: Mám připomínku, tam by se mělo odvolat na ten email, že to je na základě 

emailu od paní té a té ze dne. To vypadá totiž jako naše vymyšlená podmínka. 

 

Ing. Dvorský: Tak to dáme do závorky. 

 

Starosta: Takže doplníme včetně toho. 

 

Ing. Žitník: Možná můj názor na změnu trasy Sabinovy je menšinový, možná ve zdejší 

zastupitelstvu převáží to, že by opravdu měla jít v nové trase, tak bych o tom rád diskutoval. 

Pokud to je záměr zastupitelstva, byť tam je změna trasy Sabinové zůstane, pokud to není 

záměrem tohoto zastupitelstva, tak ať tam zůstane jenom ta částka a o změně trasy se 

nebavíme. 

 

Ing. Wieluchová: Ta změna trasy Sabinové je pro nás úplné novum. Podle toho obrázku si 

nikdo neuvědomil, že je tam nějaký odklon. 

 

Starosta: Když se schvalovala územní studie č. 22 a byla zveřejněna a bylo dokonce jednání 

na škole na ulici Polské, kde to bylo prezentováno a všechno vysvětleno k této studii, která 

mimochodem zahrnuje přeložku té Sabinové. Bylo to zveřejněno a otáčet se tím, že o tom 

nevím, je špatně. 

 

Ing. Wieluchová: Já jsem tam nebyla a není to zas tak zřetelné, že se to odklání. To víte vy, 

protože tam bydlíte a zajímáte se o to víc. 

 

Starosta: My jsme na tom jednání byli, my jsme proti tomu velmi intenzivně protestovali. Na 

tomto konkrétním jednání jsme vznesli, že se nám zdá, že o pozemcích přináleží 

katastrálnímu území Svinova, měli rozhodovat svinovští občané a ne Poruba. Ono to totiž 

vypadalo jako porubská agitka nikoliv svinovská. Nesouhlasili jsme se šířkami komunikací, 

napadali jsem i způsob parkování. 

 

Ing. Wieluchová: Máte to někde v zápise z rady toto? 

 

Starosta: Co teď myslíte? 

 

Ing. Wieluchová: No, že nesouhlasíte odklonem té Sabinové, protože v tom materiálu o tom 

není ani slovo. To mohlo být v podmínce. Teď už s tím asi nic neuděláte. 
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Starosta: Materiál se jako by toho úplně netýká, to vzniklo tou územní studií. Oni splnili 

veškeré zákonné postupy pro zveřejnění té studie. Ta studie řeší celé to území, takže tato 

podmínka by byla úplně nicotná.  

 

Ing. Poštová: Já se chci zeptat pana Žitníka, my teď máme šanci, když tam nedáme ten třetí 

bod, že prosadíme to, že se nebude překládat Sabinova? To asi ne, že? 

 

Ing. Žitník: Ne. Já jen aby nebylo usnesení zastupitelstva, ve kterém se řekne, že Svinov chce, 

aby byla Sabinova……věta nedokončena 

 

Ing. Poštová: To z toho nevyplývá, že? 

 

Ing. Žitník: Můžu poprosit o přečtení ještě jednou té formulace? 

 

Starosta: Na základě doručeného upřesnění ze dne 07.06.2022 pod č.j. SVI 03014/2022 bude 

do směnné smlouvy zakomponováno ustanovení, podle kterého společnost Bellafiore, s.r.o. 

zajistí realizaci nové ul. Sabinovy, přičemž ponese podíl na její výstavbu ve výši 10 mil. Kč. 

Tímto bude celková náhrada za směnu v hodnotě cca 4,2 mil. Kč. 

 

Ing. Wieluchová: Nová není jiná trasa, to tam může být jenom povrch 

 

Starosta: Realizace nové ulice Sabinové, což nová je nová. 

 

Ing. Hauptová: Tak tam dejte výstavby. 

 

Mgr. Kojdecký: Přeložky. 

 

Ing. Poštová: Ne přeložky. Jestli je územní dokumentace schválená, tak tady mlátíme prázdná 

slova. 

 

Ing. Wieluchová: Ještě by bylo dobré, že přílohou materiálu bude dopis ten, co máte před 

sebou. 

 

Starosta: Samozřejmě 

 

Starosta: Dávám hlasovat o Variantě A – souhlasné stanovisko, včetně třetí podmínky a 

doplnění o dopis ze dne 

Hlasování o návrhu 

Pro: 12                                              Proti: 0    Zdržel se: 5 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 13) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Bez diskuze. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o schválení Dodatku č. 10 ke zřizovací listině ZŠ a MŠ Ostrava-

Svinov, p.o. 

Hlasování o návrhu 

Pro: 15                                             Proti: 0    Zdržel se: 2 

Návrh byl schválen 
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K bodu 14) programu: bez úvodního slova předkladatele 

Diskuze: 

Ing. Poštová: Já mám za to, že když se nemění počet zastupitelů, tak jde o nadbytečné 

usnesení. Vydává se usnesení jen, když se mění počet. Pokud chce někdo změnit, tak musí 

nejpozději 85 dnů před konáním voleb, mít usnesení zastupitelstva. 

 

Starosta: Byla na úřadě žádost občana. 

 

Ing. Poštová: Jaká žádost občana? 

 

Starosta: O snížení počtu zastupitelů. 

 

Ing. Wieluchová: To tady není napsané. 

 

Mgr. Kojdecký: To není v důvodové zprávě. 

 

Starosta: Pane Šnejdare, jestli mohu poprosit, vy jste si to podal, tak jestli nám k tomu něco 

řeknete. 

 

Pan Šnejdar: Před čtyřmi lety jste chtěli z 19 snížit hned na 13 členů. 

 

Ing. Poštová: 13 nejde. 

 

Pan Šnejdar: Tak jsem myslel, že když jste chtěli z 19 na 17, tak za čtyři roky budete chtít na 

15, tak jsem to tady jen připomínal, nic víc. Děkuji. 

 

Ing. Wieluchová: Tady ta zpráva říká, že rada navrhuje stanovit počet na 17. 17 je, takže o 

čem my tady budeme hlasovat? To je špatně napsáno. 

 

Ing. Samková: V zákoně o obcích je, že na každé volební období stanoví v souladu s tímto 

zákonem počet členů zastupitelstvo obce. Není tam nic o tom, jestli měníte nebo neměníte 

počet. Myslím si, že jste pokaždé volili počet členů. 

 

Ing. Hauptová: My musíme odpovědět panu Šnejdarovi, že se zastupitelstvo nerozhodlo pro 

změnu. 

 

Ing. Wieluchová: Ten materiál tomu neodpovídá. To znění si přečtěte. 

 

Starosta: Zastupitelstvo rozhodne o počtu členů zastupitelstva ne rada. 

 

Pan Macháč: Myslím, že bychom měli občanovi odpovědět, že jsme se rozhodli na 

zastupitelstvu, že nebudeme měnit počet. 

 

Ing. Poštová: V té důvodové zprávě v tom případě chybí, že na základě žádosti občana, rada 

projednala a navrhuje 17 členů. 

 

Mgr. Hrušková: Zase víme, že je to v zákoně o obcích. 
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Ing. Žitník: Mohl bych citovat ze zákona o obcích „Zastupitelstvo obce je složeno z členů 

zastupitelstva obce, jejichž počet na každé volební období stanoví v souladu s tímto zákonem 

zastupitelstvo obce nejpozději do 85 dnů přede dnem voleb do zastupitelstev v obcích“. 

 

Starosta: Toto už paní tajemnice četla. 

 

Starosta: Dávám hlasovat o stanovení počtu zastupitelstva pro volební období 2022-2026 

Hlasování o návrhu 

Pro: 17                                             Proti: 0    Zdržel se: 0 

Návrh byl schválen 

 

K bodu 15) programu: bez úvodního slova předkladatele  

Bez diskuze. 

 

Starosta: Projednali jsme zprávu o kontrole plnění usnesení Zastupitelstva městského obvodu 

Svinov 

 

Různé  

 

Starosta: Doplním informace, které nezazněly. Otevírali jsme obálky na vánoční výzdobu a 

zároveň se otevíraly obálky na zimní údržbu a dále rekonstrukce zastávek na ulici Ostravské u 

Příměstské ulice. Tam už to probíhá, máme finanční prostředky z města. Dále bylo předáno 

staveniště na hřbitově. Budova, ve které sídlí správce, tak ta bude zbořena a bude postavena 

nová ve stejném vzhledu, ve stejném tvaru a taktéž máme finance z města. Máme informace 

z ŘSD, že vybírají realizátora odhlučnění ulice Rudné a k tomu jsem dostal informaci, že by 

mohli začít během července. 

 

Ing. Wieluchová: Já jsem slyšela, že je problém s hřištěm na ulici Rošického, že tam není 

nikdo, kdo by to tam otevíral a zavíral a prý je to tam věčně zamčené. Je to pravda? 

 

Starosta: Ne, tam jsou správci. 

 

Ing. Wieluchová: Dobře. Tak mám další věc. Ve Svinově funguje Senior taxi. Vím, že se 

stalo, že jedna paní měla objednané taxi, měla být odvezena na operaci očí, ale ten taxík 

nepřijel. Tak ji tam musela vést sestra. Prověřte to, jestli tam nějaký problém. Stalo se to 

třikrát. Prověřte to, ať se ti lidé na to můžou spolehnout. 

 

Starosta: Necháme to prověřit. 

 

Ing. Wieluchová: Já vím, že si je můžou objednat třikrát za měsíc, pokud se to nezměnilo. 

 

Starosta: Je to pořád stejné. Děkuji za podnět. 

 

Paní Jančíková: Senioři se ptají, jestli nebude zvýšená sazba? 

 

Starosta: Zatím o ničem takovém neuvažujeme. 

 

Paní Jančíková: Dobře, děkuji. 
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Ing. Mitura: Já se teda ptám ohledně toho hluku, odhlučnění ulice Rudné. Můžeš mi říct, v 

jakém rozmezí to bude? Bude to celá Rudná nebo to bude zase jenom někde? Ten hluk, který 

tam teď jde z ulice Rudné, je neskutečné. Je to rachot ve dne, v noci. To je jedna věc a druhá 

věc je s tím spojená, a to je Lidl. Co se otevřel a nevím, co má ve smlouvě, ale nic méně 

v noci najíždějí kamiony a dělají rachot. Tento týden dvakrát vykládali nějaké bedny, třískají 

tam, takže se člověk probudí a nespí. Je s nimi nějakým způsobem jednat a sjednat pořádek, 

protože v noci by se asi nemělo navážet zboží? 

 

Starosta: Začnu od konce. Dáme podnět k tomu, aby se s tím něco dělalo, ale je to už 

v katastru Poruby, ale nějaká spolupráce tady je. Dáme podnět, aby se to omezilo, teda pokud 

to lze v rámci toho návozu. Co se týče toho odhlučnění. Odhlučnění by mělo být od 

kruhového objezdu z dálnice a mělo by vést až k Domovu sester. Pokud mám správnou 

informaci, mělo by to být pouze na jedné straně z důvodu finančních prostředků, které jsou na 

to alokovány a měly by to být panely, které budou zároveň pohlcovat a zároveň odrážet zvuk 

jiným směrem, měla by se snížit hlučnost. My jsme se domluvili se společnosti PRINTO, ti 

udělali částečný protihlukový vál, který bude osázen rostlinami a ten by měl snížit tu 

hlučnost. 

 

Ing. Mitura: Materiál bude beton nebo, co to bude? 

 

Starosta: Ne. Sendvičové panely. Výška 1,20 m. 

 

Paní Řeháková: Bydlím na Janové. Já jsem dneska měla objednané taxi a byl výborný, 

nemusela jsem ani dlouho čekat. Já jsem tady dneska proto, abych se navezla do komise pro 

občanské záležitosti. Chodí k nám gratulovat lidé z komise pro občanské záležitosti. Kdysi 

chodil stále jeden a ten samý člověk, a to byl pan inženýr Vašek, měla ta gratulace úroveň. On 

zavolal dopředu, domluvil se, poseděl a popovídal. Starý člověk nepotřebuje balíček s kafem. 

Starý člověk si potřebuje s někým popovídat. Co ho bolí, co prožil atd. Teď mi chodí 

gratulovat, třeba teď v pátek jsem měla narozeniny, přišla rodina, bylo veselo a najednou 

někdo zazvoní a syn na mě volá „mami tady máš gratulaci“, přes branku mi pogratulovali. Mi 

to připadá jako hozená kost psovi. Když řeknu těm lidem, když přijdou „pojďte dál, dáme si 

kafe a popovídáme si“, ale oni odpoví „nemáme čas, musíme letět“. Toto se mi vůbec nelíbí. 

Starostovala paní Hauptová, ta jediná se loni zastavila a hodinu jsme kecaly. To bylo velmi 

příjemné. Jinak nikdo, nikdy. Paní Hauptová byla starostkou, když mi bylo 70 let. Měli jsme 

společné posezení. Když mi bylo 75 let, byla starostkou paní Hrušková a nebylo nic. Potom 

přišla paní Wieluchová a tu nastal velký zlom. Paní Wieluchová si vždycky udělala čas, aby 

manželovi v únoru přišla gratulovat s panem Vaškem, bylo to na úrovni, bylo to noblesní a 

bylo to krásné. Sotva skončila paní Wieluchová, jde to všechno z kopce. Mi to připadá, že na 

ty staré lidi, kterým jdete gratulovat, kašlete. Letos v únoru přišla nějaká paní, už si 

nepamatuji jméno, ta taky zůstala na kafíčko a hezky jsme si povídali. Já bych prosila jednu 

věc, aby se ta komise pro občanské záležitosti udělala nějaké obvody a určila jednoho 

člověka, který tam k těm gratulantům bude chodit. Já bych chtěla, aby ke mně chodil stabilně 

jeden člověk. Miroslav Řehák 20. února, Hana Řeháková 10. června předem zavolal 

telefonem a domluvil si návštěvu a rezervoval si 2 hodiny na to, aby poseděl. Děkuji vám za 

pozornost. 

 

Starosta: Já bych k tomu řekl jednu jednoduchou věc. Já poctivě chodím ke všem jubilantům, 

které dostanu. 
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Paní Řeháková: Já jsem se nezmínila, že jste přišel s paní Hruškovou, když měl manžel 93 let 

a šel jste rychle pryč. 

 

Mgr. Hrušková: Vždyť jsme u vás seděli a řešili jsme ty zastávky. 

 

Starosta: Shodou okolností jste to byla vy, která požadovala opravu těch zastávek a na základě 

toho, co vy jste mi řekla tehdy na tom setkání, tak jsem inicioval, že jsme řešili projektovou 

dokumentaci a teď ty zastávky budeme realizovat. Trochu mě mrzí ten pohled. Někdy se 

může stát, že v registru obyvatel je nějaká chyba, nebo mohou dámy něco přehlédnout, ale 

z 99,9 % skutečně poctivě chodí, nikomu nic nedávají přes branku. Já si dělám vždycky čas 

na ty seniory, které jsem navštívil. 

 

Paní Řeháková: Já vám něco řeknu. Vy nejste u mě pokaždé v den výročí. 

 

Mgr. Hrušková: Já bych vám to ráda vysvětlila, jakým způsobem se realizují ta blahopřání 

jubilantům. V 70 a 75 letech je společné setkání na radnici. Od 80 let k vám chodí členky 

komise a pouze v 90 a 95 letech se tady těchto akcí účastní pan starosta s některou s členek 

komise. Měsíčně máme alespoň 50 lidí na obvodě a členek komise je 13. Kdybychom měli 

všechny před tím obtelefonovat, tak za prvé na vás nemáme čísla. Takže by musely být 

realizovány dvě návštěvy. Jedna, která se s vámi domluví, že přijdeme v určitý den v 16 hodin 

a další, kdy se to uskuteční. To určitě uznáte, že je to nereálné. Všichni máme svoje 

domácnosti, některé členky chodí ještě do práce, ale většinou ta území obhospodařují ty samé 

členky, které jsou čtyři roky v komisi. Teď protože byl covid, tak je pravda, že dva roky jsme 

do domácností nechodily z pochopitelných důvodů. Jinak jsem nezaregistrovala jedinou 

stížnost na to, že by se členky komise nějakým způsobem vymlouvaly na nedostatek času, 

protože už to jsou ženy 50+, tak ani nemusí spěchat do školky pro děti. Zjistím, která členka 

za vámi byla s balíčkem. Ty ženy to dělají ve svém volném čase a neslyšela jsem ještě na 

žádnou z nich nějakou stížnost. Jste první. Předáte na radnici váš telefon a až půjdeme přát 

vám nebo vašemu manželovi, tak se vám budeme předem telefonicky ozývat. Pošleme tam 

dámy, které si vyhradí čas, aby si s vámi popovídali. Paní Wieluchová, paní Hauptová u vás 

byli jen tehdy, když jste měla jubileum, ne každý rok. Paní Hauptová je členka komise, takže 

u vás asi byla jako když jste zrovna neměli jubileum. 

 

Paní Řeháková: Když byla paní Hauptová starostkou, tak jsem měla 70 a 75 let a bylo krásné 

uvítání v obřadní síni. 

 

Mgr. Hrušková: To je pořád stejné. 

 

Paní Řeháková: Já se s vámi nechci hádat. To, co mi říkáte, to já všechno vím a akceptuji to. 

Jak jste říkala, že máte měsíčně 50 lidí, tak já jsem počítala lidi, kteří mají narozeniny. 

V jednom měsíci je to 6 lidí a v červnu bylo 14 lidí, takže zas toho tolik není. 

 

Starosta: Já na tyto jubilanty chodím velice rád, a to z jednoduchého důvodu. Už jsem narazil 

na několik občanů a občanek, kteří mi připomněli moji práci, protože v domě, kde dříve 

bydlela paní starostka Poštová, tak bydlí bývalá sekretářka ředitele stavební průmyslové 

školy, ta teď slavila a byli jsme tam s paní Hruškovou, takže většinou dostávám informace 

z historie Svinova, u ní právě informace z mojí školy apod. Takže já mám tyto akce velice 

rád. Nejsem určitě člověk, který se sebere a odejde. Myslím si, že není pravda, že úřad pro to 

nedělá nic. Snažili jsme se dělat seniorské dílny. Ta aktivita těch lidí byla minimální. Nechtěli  
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chodit, třeba jim to nevyhovovalo z časového hlediska. Několikrát jsme jim nabízeli a 

nabízely to i školky „čtení ve školkách“. Jsou tady senioři, kteří tady chodí do školek číst 

v rámci poobědové pauzy. Jde o spojení mladé generace se seniory. Babičky a dědové těchto 

dětí jsou většinou ještě zaměstnáni, takže mají možnost se setkat takto se seniory. Mohlo dojít 

k nějakému lokálnímu pochybení, ale určitě to není běžné. 

 

Mgr. Hrušková: Chtěla bych se zeptat paní Řeháková odkud máte informace, kolik je 

jubilantů během měsíce? 

 

Paní Řeháková: Je to v hlasateli. 

 

Mgr. Hrušková: Tam jsou jen ti, co dají souhlas s uveřejněním svých osobních dat, takže si to 

vynásobte třemi až čtyřmi měsíčně. Komise pro občanské záležitosti kromě těch akcí, že 

dochází za seniory, dělá akce pro důchodce, třeba tady ve školní jídelně, dělali jsme i 

promítání filmu a na žádné té akci jsem vás neviděla. Teď jsme dělali zájezd do Litomyšle, 

taky jste se nezúčastnila. 

 

Paní Řeháková: Já o tom nevím. 

 

Mgr. Hrušková: Nevíte, takže vám nejde rozhlas, nečtete hlasatel, vývěsky tam nemáte. 

 

Paní Řeháková: Vývěsky tam nemáme. 

 

Ing. Wieluchová: Prosím vás, ta paní má 82 let. 

 

Mg. Hrušková: Proto mě mrzí, že jste se nechala navést, abyste kritizovala práci komise, která 

ji dělá dobrovolně ve svém volném čase a myslím si, že to dělají dobře. 

 

Ing. Wieluchová: Paní Řeháková, já si myslím, že se asi omluvím za paní Hruškovou.  

 

Mgr. Hrušková: To nemusíte. 

 

Ing. Wieluchová: Je fajn, že máte zájem, aby tam za vámi někdo přišel a málokdo tento zájem 

projeví a myslím si konfrontační způsob vůči tomu člověku, není zrovna na místě. 

 

Starosta: Já bych to možná uzavřel a uzavřu to tím, že se na to podíváme a paní Hrušková 

vám řekla, kdo tam byl a dáme si pozor, aby se to více neopakovalo. 

 

Paní Řeháková: Myslím si, že když někdo dělá takovou práci, tak by si na to měl najít čas. To 

je můj názor. 

 

Ing. Hauptová: Já se chci omluvit, protože byla to v podstatě moje chyba, jelikož na 10.6. na 

paní Řehákovou jsem se těšila, chtěla jsem k vám zajít se vší parádou, ale bohužel mé rodinné 

záležitosti mi to nedovolili a proto toho 10.6. nešla, ale šel tam někdo jiný. 

 

Paní Jančíková: Já jsem jenom chtěla říct, protože jsem v té komisi pracovala a je velice 

těžké, aby někdo chodil stále k tomu člověku. Všechny ty ženy jsou zaměstnané, mají rodinu, 

jsou starší, jsou nemocné, mají rodinné problémy, takže tam opravdu jde ten, kdo má čas. 

Některá děvčata si opravdu hlídají ten svůj obvod a jdou tam k tomu určitému člověku, 

protože k němu mají blízký vztah. Jak říkala paní Hrušková, v tom hlasateli je opravdu jen  
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ten, kdo dá souhlas s uveřejněním. Ale jinak se snaží všechna děvčata, aby byli všichni senioři 

spokojeni. 

 

Starosta: Děkuji paní Jančíková. 

 

Bc. Prusek: Omlouvám se, že k tomu tématu nic nemám. Ohledně Bratří Sedláčků a 

navazujících ulic, tak na sekání trávy, to asi dostanu odpověď, že je byla stavba, proto se to 

tam nikdy nesekalo. Nic méně ta úprava té zeleně, kdo to bude zaštiťovat kolem těch domů, 

aby ta zeleň byla bez těch kamenů, bez zámkové dlažby a skruží? Hydrospol už odjel a 

Strabagu asi nejsou skruže. Kdo to udělá? 

 

Starosta: Stavba jako taková ještě neskončila. Termín dle smlouvy je do 11. měsíce tohoto 

roku, takže do této doby se budou dělat veškeré úpravy. Paní Hauptová měla požadavek na 

zasypání kvůli terénu na ulici Axmanové, reagovalo se na to. Je třeba si uvědomit, že to, co se 

teď odehrávalo bylo dané normou, která nám neumožňovala některé věci a to omezení, které 

vzniklo, bylo bezprecedentní, protože to vychází z vyhlášky, která vznikla v roce 2018, pokud 

se nepletu, kde bylo řečeno, že se musí ten povrch recyklovat. Jestli jste si všimli, tak před 

úřadem jsou stále zadělané značky, které omezují parkování, stále se tam může parkovat a 

nebude za to nikdo penalizován. 

 

Bc. Prusek: Zpět k mému dotazu. Kdo to obnoví tu zeleň? 

 

Starosta: Strabag. 

 

Bc. Prusek: Děkuji. 

 

Paní Jančíková: Já jsem opomněla, jak jste říkal, že z restaurace na Skok budou parkovat na 

ulici Polanecké. To mě trošku zarazilo, protože u našeho domu nemáme žádné parkovací 

místa a sem tam se někdo dostane na parkoviště na školním dvoře. Stračena začala 

kontrolovat auta, která parkují na jejich parkovišti a lidé opravdu nemají, kde parkovat. To se 

netýká jenom našeho domu, to se týká i rodičů, kteří přivážejí děti do školky a nemají, kde 

zaparkovat. Před tím naším domem je zastávka BUS, kde je vlastně celoročně zákaz stání a 

ještě tam udělali ty žluté čáry, ty nájezdy a výjezdy, tak tam nikdo nestojí. Na školním 

parkovišti, tam je šest bytů a mají jedno až dvě auta. Učitelky z mateřské školy, tam také 

parkují. Denně pět prodavaček ze Stračeny, tam parkuje taky. Přijíždějí tam auta zásobování a 

oni tam mají asi jen půl metru, ten pruh, který je jejich a jsou tam i kontejnery. Dříve byl ve 

Stračeně jenom obchod, ale teď tam jsou střešní byty, teď je tam restaurace, takže opravdu ti 

lidé nemají, kde zaparkovat a když nám tam ještě bude Skok parkovat, tak tam už nebudeme 

vůbec nikdo. 

 

Starosta: Jestli jsem to správně pochopil, tak si stěžujete na mobilitu lidí v rámci Ostravy, 

protože toto je problém celé Ostravy. Obecně návrh parkování je takové, že kontejnery, které 

jsou postaveny pod ulicí Rudnou, tak máme požádáno o získání pozemku, který tam přináleží 

a můžeme uvažovat i rozšíření parkovacích míst tímto směrem. 

 

Paní Jančíková: Já říkám jenom o Skoku. Proč, ti návštěvníci ze Skoku tam budou parkovat? 

Ať si Skok tam někde udělá parkoviště a ne, abychom my neměli, kde parkovat a parkovali 

někde na nádraží nebo v Polance, protože ti, kteří jdou do hospody tam budou parkovat. Zdá 

se mi to úplně postavené na hlavu. 
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Ing. Hauptová: Já bych chtěla říct k restauraci na Skoku, že v rámci stavebního řízení na 

změnu té budovy na restauraci, byl určitě povolený určitý počet míst. Pravda je, že oni se mají 

starat, kde budou parkovat. Chtěla bych zastupitele ubezpečit, že jsem na vlastní oči viděla, 

jak pracovníci uklízeli ty kameny a ty zbytky do bagru, který jel kolem. Potom jsem ještě 

chtěla říct k těm autobusovým zastávkám. Ráda bych, kdyby se na ten typ autobusových 

zastávek podívala nějaká zodpovědná ornitologická společnost, protože naprosto průhledné 

zastávky jsou sice nádherné, ale ptáci riskují svůj život, a proto jich máme tak málo. Děkuji. 

 

Paní Zelinová: Bydlím na Janové a chtěla bych něco říct k těm zastávkám a oznámením ve 

slově pana starosty, co bylo v hlasateli. Je teda pěkné, že jste nám to oznámili a velice si toho 

vážíme, ale je tam pár nedostatků. Vy se tady zmiňujete o zastávce Janová, přičemž zastávka 

Janová se nachází vedle penzionu Janová a tady se jedná o zastávku Přemyšovská. Jménem 

svým a jménem některých svých sousedů, kteří za mnou byli, abych vznesla několik 

požadavků. Uvádíte tady, při některých jiných realizací, kdy je zahájena stavba a kdy bude 

ukončena. Tady tyto informace chybí. Možná v době vydání hlasatele jste ty informace ani 

neměli. Lidé, to vnímají tak, že neví, kdy se začne s realizací těch zastávek. Dále se 

zmiňujete, že bude vybudovaný chodník a veřejné osvětlení, ale není tady zmínka o budkách, 

ale teď jsem se dozvěděla, že tam ty budky asi nějaké budou, ale zase to tady není uvedeno. 

Ráda bych vám řekla všechno. 

 

Starosta: Já bych rád reagoval postupně. Žil jsem v domnění, že název zastávky je Janová, 

takže se omlouvám. Co se týče budek nebo realizace jste říkala. Realizace byla taková, že my 

jsme čekali v té době, kdy se vydával hlasatel, tak jsme čekali na nabytí právní moci 

stavebního povolení, takže jsme neuměli na to odpovídat a vzápětí na to se dělalo výběrové 

řízení nebo na realizaci stavby se teprve dneska otevíraly obálky. Proto jsem nebyl schopný 

napsat přesně kdy, ale věděl jsem, že to bude v letošním roce, protože na to ty prostředky 

máme. Dále jste se ptala na osvětlení. 

 

Paní Zelinová: Ptala jsem se na budky. 

 

Starosta: Historie projektu na těchto zastávkách byla velmi poetická, protože mezi sebou 

soupeřili odbor dopravy a životního prostředí. Jeden nechtěl povolit veřejné osvětlení, druhý 

tam nechtěl povolit, že to tam bude bez veřejné osvětlení. Nakonec se domluvili na tom, že se 

zastávky posunou a ty budky, o kterých se vy tady bavíte, tak na jedné straně nebude určitě, 

právě kvůli pohybu zvěře asi tušíte, že tam je biokoridor a ta druhá budka, která tam dneska 

je, bude dle platné normy, která je stanovená podle vzhledu magistrátu města Ostravy. 

 

Paní Zelinová: Možná by to vyřešilo, kdybyste mohl dotisknout mapku nebo plánek projektu, 

sdělil více, než je tady napsáno ve čtyřech větách.  

 

Starosta: Ta mapka visí na webu. 

 

Paní Zelinová: Možná jenom postřeh. Vy se tady v hlasateli věnujete na třech stránkách 

interviewu s houslistou, na dalších třech stránkách se věnujete historické dráze. Nic proti 

interview, nic proti dráze, ale zastávky, taková důležitá věc, která se nás týká, tak je tady ve 

čtyřech větách. Byli bychom rádi, kdyby ty informace, byly obšírnější. Děkuji. 
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Starosta: Děkuji za podnět. Budu se snažit vylepšit svoji literární snahu. Kdybych měl 

rozepisovat na všechny části Svinova, tak ten hlasatel bude taková hezká brožurka o padesáti 

stranách. 

 

Paní Zelinová: Polanka na to ten prostor má. Je tam třeba mapka. 

 

Starosta: Příště dám do slova starosty mapku. 

 

Paní Jančíková: Mám ještě dotaz ohledně hřbitova. Říkal jste, že se jedna budova bude bourat, 

ale není to tak dlouho, co se měl hřbitov rozšiřovat směrem na Polanku, protože oni tady už 

nemají místa a mělo se stavět kolumbárium a měla tam být smuteční síň. V Porubě už dělali 

výběr toho a vybrali si projekt pana Kotka a na stavbu té smuteční síně. Je to asi čtyři nebo 

pět let, co se to mělo dělat. Ještě se měl dělat plot od hlavní silnice a teď budete zase stavět 

nějakou budovu a nevím, jestli za rok nebo kdy, bude postavena ta smuteční síň na hřbitově. 

Chtěla jsem se zeptat, jak to vlastně bude? 

 

Starosta: Na posledním jednání, které bylo zhruba před třemi lety v Porubě v rámci projektu 

jejich smuteční síně, dali jsme dvacet požadavků, dvacet odůvodněných podkladů, proč je 

projekt špatně udělaný. Je to například z hlediska dopravy, chodníky, pod lípami hrobová 

místa apod. a od té doby nemáme žádné povědomí o tom, že by pokračoval tento projekt. 

Logicky, tím, že je v katastru Svinova jsme účastníky řízení. Nemám povědomí ani o 

územním řízení, ani stavebním a nikdo s námi v tomto duchu nekomunikoval. 

 

Paní Jančíková: Před několika lety jsme byli na Černé louce, tam byla beseda s panem 

Vltavským, byl tam tehdy ještě i pan Planka a tam jsme se dozvěděli, že ve Svinově mají být 

dva hřbitovy. Jeden má být rozšířený a druhý hřbitov měl být směrem, jak bydlí pan 

Kojdecký. Já jsem tomu vždycky říkala Mezinárodní stanový tábor, tam byli bezdomovci a 

tam měl být ten druhý. Já jsem se ptala pana Vltavského a on říkal, že ten druhý hřbitov je 

otázka patnácti, dvaceti let. Porubští občané nemají, kde pochovávat, protože Vřesina je pro 

ně tabu, Třebovice tabu a u nás mají jenom těch pár míst na ty veliké hroby. Tohle bylo 

řečeno a opravdu se nic neděje. 

 

Starosta: Jen upřesním to, co chtěla asi říct paní Poštová. To bylo jednání ke změně územního 

plánu a bylo to proto, že město mělo povinnost alokovat místa a je jedno ve kterém obvodě 

má určitý počet hrobových a urnových míst. Alokovalo toto místo v rámci území Svinova. 

Tato rada i předchozí rada i bývalá starostka Poštová bojovala proti tomu, aby ta územní 

rezerva zmizela a aby byla přeložena za ten lesík na sjezdu z Rudné, aby byla přehozena na 

druhou stranu. My jsme za to taky bojovali, taky jsme dali ten podnět. Zatím toto území 

v územním plánu je, je tam zakreslena územní rezerva hřbitov. Když se podíváte do územního 

plánu, tak je navazující stavba právě Poruby, která se rozhodla, že vybuduje smuteční síň. 

Znovu opakuji, nemáme o tom žádné informace, v jakém stavu to řízení je. Podněty jsme dali 

na základně připomínek paní Konopkové, která dlouhá léta dělala na úseku pohřebiště. Dále 

jsme napadali, že v rámci toho projektu bylo jen 18 parkovacích míst, přičemž plánovaná 

smuteční síň měla padesát míst. Takže jsme urgovali, že je to špatně naprojektované, malý 

počet parkovacích míst. Mimochodem, je to území, které je podmáčené, čili je limitováno tím, 

aby tam byl určitý počet urnových a určitý počet hrobových míst. 

 

Ing. Wieluchová: Jestli se bude realizovat ta smuteční síň, jestli má cenu opravovat tady tu 

naši budovu? Za další, to není hřbitov Poruby, jedna čtvrtina nebo jedna pětina bude pro 

Svinov. 
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Starosta: Nevím, odkud čerpáte tyto informace, ale rád si je vyslechnu. 

 

Ing. Wieluchová: Tak to bylo, když se ten projekt schvaloval. 

 

Starosta: Ten se neschvaloval. Maximálně se schvalovala studie. 

 

Ing. Wieluchová: A byla tam čtvrtina pro Svinov. 

 

Starosta: To slyším poprvé. 

 

Ing. Wieluchová: Paní Konopková měla taky tu informaci a měli bychom za to pobojovat, 

protože ta místa nikde nebudou a neměli bychom to pustit celé Porubě. 

 

Starosta: Já se velice omlouvám panu Miturovi, že jsem mu nedal slovo a přeskočili jsme na 

další téma. 

 

Ing. Mitura: Smuteční budova a správní budova, kde sídlí správce hřbitova, tak to jsou dvě 

věci spolu neslučitelné. 

 

Ing. Wieluchová: Ten správce měl být v té nové budově, proto se na to ptám. 

 

Ing. Mužík: Ta budova je v havarijním stavu. 

 

Starosta: Budova je dlouhodobě podmáčená, je v tragickém stavu a nejsem si úplně jistý, jestli 

sociální zařízení, které je součástí této budovy, je slučitelné s provozem na základě 

hygienických norem. Dostali jsme prostředky z magistrátu na vybudování tohoto objektu.  

 

Paní Jančíková: Možná tím, že je ta silnice trochu výše, že té vody je tam víc, než obvykle a 

zatéká to tam. Nevím, jak byl správce toho hřbitova Konrád Teichman, tak tam byl nejlepší 

pořádek, protože teď už to tak není a doufám, že se podaří někoho sehnat, kdo se bude líp o 

ten hřbitov starat. Hodně lidí si stěžuje. 

 

Starosta: Pravdu asi nemáte, zákonem životního prostředí je zákaz používání chemického 

přípravku, který byl v té době, velmi běžně používaný, a proto ty dlaždice a chodníky byly 

čisté. Dneska s tím bojujeme i před úřadem, kdy v těch spárách se drží mech. Takže 

přípravky, které se kdysi běžně používali se dneska používat nesmí. 

 

Paní Jančíková: No to nevím, ale pan Mitura to určitě ví, protože je odborník na to. Chtěla 

jsem se jenom zeptat, ten pozemek, který je za tím plotem tam u té pumpy. To patří už 

Svinovu? Vím, že to byl pozemek Kupky, pak to koupil pan Malík. 

 

Starosta: Počkejte, který pozemek? 

 

Paní Jančíková: Směrem na Janovou. 

 

Starosta: Takže podél Ostravské po levé straně? 

 

Paní Jančíková: Ano. 

 

Starosta: To patří Porubě.  
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Paní Jančíková: Oni to koupili od pana Malíka, majitele Strabagu to koupili? 

 

Starosta: Ano. 

 

Ing. Mitura: Já jsem chtěl mluvit o něčem jiném, ale teď musím reagovat na připomínku, 

která zazněla ohledně bývalého správce hřbitova. Já jsem ho zažil a můžu říct, že s ním jsem 

neměl dobré zkušenosti, ten člověk byl líný jako veš. Když měl něco udělat, tak si naptal 

dalších pět lidí z technického dvora, aby to přišli udělat. To je jedna věc. A druhá, o jaký 

nepořádek se jedná? 

 

Paní Jančíková: Je tam tráva asi metrová, takže takový nepořádek. 

 

Ing. Mitura: Trávu mezi hrobovými místy a na těch velkých plochách, to by tady měl mluvit 

pan ředitel technického dvora. Chtěl jsem se zeptat na úplně něco jiného. Hlukové zábrany na 

Rudné budou měřit 1,20 m? Slyšel jsem dobře? 

 

Starosta: Ano. 

 

Ing. Mitura: To je pro Lamborghini a Ferrari, které měří 1,10 m od země jo? Když projede 

kamion, který má 4 m, výška motoru je ve dvou metrech, tak to bude vyzařovat ten hluk 

stejně. To je úplně k ničemu pro boha. Kdo to vymyslel? 

 

Starosta: To je věcí ŘSD. 

 

Ing. Mitura: Tak to jsou pěkní pitomci. Z fyzikálního hlediska nemusím mít vysokou školu, 

abych pochopil, že to není k ničemu. 

 

Starosta: Znám historii, jak se k tomu dostalo. Je to instalované někde na Slovensku, kde to 

testovali a aby to mohli takto použít, muselo to splňovat jakousi certifikaci. Ta certifikace 

proběhla na ŘSD. Neumím odpovědět, jak to testovali, ale každopádně, ať je to, jak chce, ale 

aby to aspoň trochu zmírnilo ten hluk v rámci toho Svinova a samozřejmě souhlasím s tím, že 

investice do odhlučňovací stěny vychází z jednoduché věci, a to asi víš, už jsme se o tom 

bavili. Jestliže chci odhlučňovací stěnu musím mít dle platné legislativy a to, co ti projektanti 

požadují, musím mít hlukovou studii. V rámci toho měření hluku vychází potom, jaká je 

výška té odhlučňovací stěny, z jakého materiálu apod. Bohužel my jsme udělali to měření 

několikrát na základě občanů a na základě podnětů i rady a bohužel to vycházelo v normě. To, 

o čem se tady bavíme, vychází z jednoduché podstaty, buďme rádi a já samozřejmě 

nezpochybňuji názor, co se týče tohoto, ale buďme rádi aspoň za nějaké řešení, byť to není 

určitě správné řešení. 

 

Ing. Mitura: To jsou vyhozené peníze. Asi budou se mnou všichni souhlasit, kteří projeli 

Evropu nebo byli někde, jestli viděli stěnu 1,20 m. Ať se někdo přihlásí. 

 

Starosta: Neprotestuji. Stavební úřad v rámci Poruby dává všem lidem, kteří chtějí postavit 

pod Rudnou, tak mají v zápise v podmínkách toho stavebního povolení, že nebudou 

požadovat žádné odhlučnění. Když se projdeš po ulici, která je souběžně s ulicí Rudnou, tak 

zjistíš, že tam je oplocení čtyřmetrové před rodinným domkem přímo na Záhumenní ulici. 

Bohužel můžeme se nad tím pozastavit a můžeme přemýšlet jakýmkoliv směrem, ale bohužel 

tohle nezmění. Ta norma, která provádí toto měření, nerespektuje v některých ohledech vliv 

počasí, čas, ale je tam přesně taxativně, kdy se to může měřit. Je to limitované i tím, že máme  



Statutární město Ostrava 

městský obvod Svinov                                       Zápis 
                 Zastupitelstvo městského obvodu         

33 

 

 

bezvětří, sucho, olistění stromů, které jsou podél cesty aj. Máme to nastudované, věnoval 

jsem tomu poměrně hodně času a bohužel s tím nic nejde udělat. Mimochodem ŘSD si dělá 

pravidelnou aktualizaci hlukových map, které mají zákres, jaká je zátěž decibelů v dané 

oblasti. 

 

Ing. Wieluchová: A není to podle starého zákona a nového zákona? Ve prospěch těch lidí. 

 

Starosta: Samozřejmě s vámi souhlasím, ale ulice Rudná, která začíná pod Domovem sester a 

pokračuje dál na Opavu, je nová komunikace a na ní platí úplně jiné decibely. 

 

Ing. Mitura: Je třeba použít zdravý selský rozum. Když udělám takovou ohrádku, tak mi 

maximálně přes to nepřeskočí srna. 

 

Starosta: Říkám jen informace, které máme. 

 

Ing. Mitura: Ještě peníze, které se do toho vecpou, tzn., přípravné práce, piloty a veškeré 

osazení a teď si tam osadíme 1,20 m stěny. 

 

Starosta: Promiň, ale ne piloty, bude se to montovat na stávající svodidlo. 

 

Ing. Mitura: Já už jsem myslel, že na stromy. 

 

Starosta: A tam kde nejsou budou svodidla doplněna. 

 

Ing. Dvorský: Ještě bych pár technický věcí upřesnil. Tento typ svodidel k nám přišel ze 

Skandinávie. Evropské země se k tomu postavili nějakým způsobem a první toto aplikovalo 

Slovensko. Udělali si na to svoji studii, mají na to vydané své technické normy. My jsme to 

převzali Česká republika prvotně jako ŘSD Ostrava, protože ŘSD Ostrava vědělo, že ta 

stavba je, ale nejsme schopni dosáhnout toho, jak říkala správně paní Wieluchová, že existují 

dvě normy, a to pro staré komunikace a pro nové komunikace. My jsme nebyli schopni 

přesvědčit ŘSD, že ta komunikace bude po opravě nová a oni nám to jasně pod čarou 

vysvětlili, že by to byl těžký precedens pro celou republiku, že by v té chvíli chtěli tyto 

protihlukové bariéry všichni na všech stěnách. Takže jsem přistoupili k tomu, že jsme byli 

pro, že paní Slezáková z ŘSD byla aktivní se svým šéfem a prosadili tu aplikaci u nás. Jedná 

se o instalaci 1,20 m vysokých sendvičových panelů ve stavebních délkách a tloušťka bude 

120 až 150 mm, bude to pozinkovaná konstrukce, do které bude vkládaná minerální izolační 

vlna Existují nějaké grafické studie, kde se šíří hluk. Hluk se nejvíce šíří od pneumatik, ne od 

motoru. Tato 1,20 m vysoká stěna pohltí i hluk vozidel, které jedou v levém pruhu na vnější 

straně. Co se týče vlastní instalace, tak ta se provádí na svodidla, ale bohužel v republice 

máme sedm typů svodidel, a realizátoři nemají nějaký univerzální patent, kterým by se to 

uchytávalo, tudíž se prodražuje i ta samotná instalace, protože se musí i dělat úplně nová 

svodidla. Po informaci z ŘSD Ostrava paní Slezákové, kterou bombarduji, co dva, co tři 

týdny, kdy to bude, tak před týdnem jsem dostal informaci, že do konce měsíce června bude 

dodavatel zasmluvněný a už se bude jen čekat na vlastní instalaci. Bude to v etapách a 

pokračovat se bude od kruhového objezdu s D1 až po Klimkovickou na té naší svinovské 

straně. 

 

Paní Jančíková: Já vždycky kritizuji, ale jednou vás musím pochválit, že jsem uspěla s tou 55 

s těmi chodbami. Za to vám moc děkuji. 
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Ing. Wieluchová: Za co děkujete? 

 

Paní Jančíková: Za platbu těch chodeb. V radě jste to projednávali, četla jsem to v usnesení a 

za to vám opravdu děkuji. 

 

Starosta: Komise pracuje velmi dobře. 

 

Ing. Wieluchová: Je dobře, že to paní Jančíková zmínila. To není věc komise a říkám to už po 

desáté, je to věc rady a úřadu, která vydává směrnice a má si hlídat jaké jsou výměry na 

jednotlivé byty. Já bych navrhovala, aby se to teda zjistilo, že je to špatně, že jim účtujeme za 

chodby, že je to protiprávní. Tři roky zpátky podle zákona těm lidem vrátil ty peníze, které 

jsme od nich nezákonně vybrali. 

 

Mgr. Hrušková: Tak si více let zpátky, ne? 

 

Ing. Wieluchová: Podle zákona můžete pouze tři roky vracet paní Hrušková.  

 

Paní Jančíková: Paní Vaňková nám řekla, že je to od doby Kaluse. 

 

Ing. Wieluchová: To se nedá vymáhat zpětně, ale podle zákona tři roky. 

 

Pan Macháč: To se řešilo, že se to bude těm lidem narovnávat. 

 

Ing. Wieluchová: Co je to narovnávat? Nebudou platit nebo se to vrátí? 

 

Starosta: Jestli jste to usnesení četla, tak to paní Jančíková už řekla. 

 

Ing. Wieluchová: Ne, ještě jsem to nečetla. 

 

Starosta: To je škoda, protože byste věděla, že to proběhlo přesně, jak si ona přála, že jste to 

urgovali, že neoprávněně vybíráme prostředky, tím pádem se to od data změnilo a co se týká 

pana Macháče, ten říká něco jiného, on říká, že dorovnejme zpětně a vy říkáte podle 

občanského zákoníku dorovnejme zpětně tři roky. 

 

Mgr. Kojdecký: Restaurace u Vlka dala výpověď. Je už nějaká náhrada nebo řeší se, co s tím 

prostorem bude? 

 

Starosta: Zatím je to tak, že by tam měl být do září a otázka zní, jaký bude zájem. Navíc on 

nabídl ten mobiliář k odkoupení úřadu a chystá se znalecký posudek na ten jeho mobiliář, na 

základě toho uvidíme, jak budeme postupovat dál. Zatím není nic rozhodnuto. Samozřejmě 

bude se dávat inzerát. Další věc, že se může přihlásit někdo, kdo nebude mít na toto vybavení 

a my bychom ho, pokud bychom to zakoupili, mohli pronajímat. Mohli bychom vybírat vyšší 

nájemné. Zatím jsme to takto do hloubky neřešili. 

 

Mgr. Kojdecký: Zatím jste to neřešili, ale já si právě myslím, že by se to mělo intenzivně řešit. 

Pak se dojde k tomu, jestli už opravdu nějaký zájemce je, který by si to vzal do nájmu i s tím 

mobiliářem.  

 

Starosta. Obecně je ve známosti, že končí. Ta informace je venku, jinak bys to samozřejmě 

nevěděl. Zatím žádný zájemce nepřišel a co máme informace od majitelů pivovarů, tak  
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většina těch restauračních zařízení v okolí omezuje svoji činnost a končí. Otázka zní, jestli 

bude adekvátní náhrada, která bude chtít tento prostor zabrat pro restaurační zařízení. 

 

Mgr. Kojdecký: Majitelé pivovarů s tím nemají nic společného. 

 

Starosta: Zásobují je pivem, takže samozřejmě vědí, jak ta restaurační zařízení ukončují 

činnost. 

 

Mgr. Kojdecký: To není o pivu, ale samozřejmě o vaření. 

 

Ing. Poštová: To bylo z čistého nebe nebo jednal s radou nebo úřadem a měl požadavky, které 

obvod neakceptoval a proto odchází? 

 

Starosta: My jsme v rámci covidových opatření jsme mu odpustili několik nájmů, snažili jsme 

se mu maximálně vyjít vstříc, když přišel s požadavkem, že chce zrekonstruovat elektřinu, 

kterou jsme zafinancovali v rámci kuchyně a restaurace. Řešila se nedovíraná okna, on má ve 

smlouvě, že se o to má starat, řešili jsme ústřední topení. V loňském roce se mu udělala 

kompletně celá nová dlažba v rámci té velké jídelny. Nemyslím si, že by se k němu úřad 

špatně zachoval, ale on to prezentuje tak, že je vyhořelý, že už chce po tolika letech 

vydechnout a nechat se spíš zaměstnat. 

 

Ing. Wieluchová: Víme, jaká je teď situace s energiemi, jestli neuvažuje o něčem jiném, jak 

bychom to využili ne jako restauraci? 

 

Starosta: Když jsem se sním bavil, že dostal nabídku práce na Šumavě a v Alpách 

v restauračních zařízeních, ale jako zaměstnanec. Je to ovšem jeho soukromá věc. Z toho 

důvod vlastně nabídl i ten mobiliář 

 

Ing. Wieluchová: Já říkám, že ta situace je vážná pro hodně lidí s těmi energiemi, tak jestli to 

nevyužít jinak než jako restauraci. 

 

Pan Macháč: Já bych se ještě vrátil k té ulici Bratří Sedláčků, mi tam pořád leží v žaludku ten 

chodník před paní Hauptovou a před Martinem, jestli by se daly prozkoumat ty spády, které 

tam jsou, jestli jsou v normě. Když se člověk po tom chodníku projde, tak několikrát šlápne 

do prázdna. Spadl tam i starší občan, co tam šel.  

 

Starosta: Necháme prověřit. 

 

Mgr. Kojdecký: Na technickém dvoře došlo ke krádeži? Vy jste zabezpečovali zadní bránu. Je 

tam vyměněný zámek. 

 

Ing. Mališ: Nedošlo ke krádeži, ale k pokusu. Jednalo se o majetek nájemce. Technickému 

dvoru se neztratilo nic. Dojde ke zvýšenému zabezpečení objektu. Uzavření zadní brány.  

 

Mgr. Kojdecký: Teď se tady nedávno sekal ten parčík, co je vedle nás a když tam přijeli vaši 

chlapi, takto posekali, ale nechali tam všechen ten binec, protože v tom parčíku je to hodně 

často, různé flašky, když se tam někdo schází. Že je to nenapadne, když už to posekají, že by 

zároveň odvezli i ty věci, které tam nepatří? Manželka jako občan tam chodí se psem a psala i 

emaily, ale více by pomohlo ty chlapi kontrolovat a jezdit s nimi do terénu. 
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Ing. Mališ: Tuto situaci jsem se zaměstnanci projednal a upozornil jsem je, pokud bude 

opakovat budou postiženi srážkou ze mzdy.  

 

Mgr. Kojdecký: Jestli jste si všimli, tak tady v Porubce asi skoro tři týdny ležel převrácený 

vozík. Je to hned vedle úřadu, máte to pod nosem, kdyby to šlo třeba dříve řešit. 

 

Starosta: Když vezmeš vozík, který je víc jak 5000 Kč, tak je to krádež. Ne že bychom to my 

nechtěli, ale povodí Odry to vyřešilo. 

 

Mgr. Kojdecký: Povodí Odry tam muselo sekat, tak ho museli odvést. 

 

Ing. Dvorský: Chtěl bych vás jménem Rady městského obvodu Svinov pozvat vás všechny na 

svinovskou pouť, která bude od pátku do neděle tento týden. Plakáty jsou vyvěšeny na 

školách, ve vývěskách, na webu i v hlasateli, takže přijďte se pobavit. Počasí má být krásné, 

občerstvení je zajištěné a kulturní program taky. 

 

Děkuji za pozornost a končím dnešní zasedání. 

 

Konec v 18:45 hodin. 

Zapsala: Lucie Fucimanová  

 

 

 

 

Ing. Radim Smetana                 

             starosta                

 

Ověřovatelé:  
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